

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



ပန်းဧရာသမအသင်း သင်ဖျာအရောင်းပြခန်းအားတွေ့ရစဉ်။

ဒေသထုတ်ကုန်ဖြင့် လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့် ပန်းတနော်မြို့နယ်က သင်ဖြူးဖျာလုပ်ငန်း

မင်းသားများရန်မှ ထွက်ပြေးရင်း ဥမ္မာဒန္တီမင်းသမီးချောလေး၏ ဦးခေါင်းထက်ကပန်းများ ကျခဲ့ရာနေရာတွင် တည်ထားခဲ့သည့် စေတီရှိရာအရပ်ကို ပန်းကျနော်ဟု ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ရာမှ “ပန်းတနော်” ဖြစ်လာသည်ဟု ဆိုထားသည့် ရာဇဝင်ထဲက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပန်းတနော်မြို့နယ်လေး။ ထိုမြို့လေးသည် “သင်ဖြူးဖျာဟုဆိုလျှင် ပန်းတနော်က” ဟု ဆိုရလောက်အောင်ပင် မိရိုးဖလာ လက်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် “သင်ဖြူး” လုပ်ငန်းဖြင့် အထူးထင်ရှားလှသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြေမုန် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်

စာမျက်နှာ » ၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့ကို နေအိမ်တွင်နေထိုင်ရေး အစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်ကြောင်း ကြေညာ

စာမျက်နှာ » ၇

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ MGIMO တက္ကသိုလ်မှ မြန်မာ့ရေးရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင် တွဲဖက်ပါမောက္ခ Mrs. Kseniya Alexandrovna Efremova အား တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း

စာမျက်နှာ » ၈

အိပ်မက်ခရီး

စာမျက်နှာ » ၉

ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ အဆင်ပြေ လွယ်ကူချောမွေ့စွာလုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ကောင်းမွန်သော ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် နောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော **အင်းဝဘဏ်** ၏ (၆၉)ခုနှစ်ဘဏ်ခွဲဖြစ်သည့် **တောင်ဥက္ကလာပ** ဘဏ်ခွဲကို အောင်မြင်စွာဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းအား အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စိပါသည်။

ဘဏ်သိမြင်ပို့ရိုင်းဘဏ်ဝင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်

မြန်မာ့

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စုပေါင်းလက်တွဲကျော်လွှား

ယခုအခါတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမှာ ကမ္ဘာနှင့်တစ်ဝန်း မြင့်မားလာနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုသည် တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်နေရာ ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုရှိနေသည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမှာ နေ့စဉ် လူဦးရေ တစ်ထောင်ကျော်မျှနှင့် သေဆုံးသူဆယ်ဦးနှင့်အထက်ရှိနေသဖြင့် ရောဂါကူးစက်မှု လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းလက်တွဲပြီး ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယခုအခါ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ သွားလာမှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးတို့ကို ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိခြင်းနှင့် စေတီပုထိုးများနှင့် အခြားဘာသာရေးဆိုင်ရာနေရာများအား ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးထားလျက်ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခါ အမြန်ဆုံး လျော့ချနိုင်ရေးကို လူတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းများကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ထပ်မံမရရှိသေးသည့်ကာလအတွင်း ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုနှုန်းမှာ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းအထက်ရှိသည်။

လူတစ်ဦးချင်း ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဓိကဦးစားပေးအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကူးစက်မှုမဖြစ်စေရေးအတွက် လိုအပ်သည့် Face Mask လုံလောက်စွာ အဆက်မပြတ်ဝင်အင်ရေး၊ စာသင်ခန်းများသို့ ဝင်၊ ထွက်ရာတွင် လက်ဆေးနိုင်ရေး၊ ဆပ်ပြာ၊ သုံးရေရရှိရေးအတွက် နိစ္စဓူဝ ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးလိုအပ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်သူများ ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ တပ်မတော်ကျန်းမာရေးဘက်ကလည်း လိုအပ်သည်များကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ပြည်သူများအားလုံး ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လိုက်နာရမည့် အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်၊ စည်းကမ်းဥပဒေများကို အထူးအလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ကြောင်း။

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၃) ရက်
နေပြည်တော်

အမရပူရမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု၏ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဧပြီလ ၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဇွန် ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

Table with 5 columns: Bank Name, Deposit Type, Amount, etc. Title: ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁-၇-၂၀၂၁)

Table with 2 columns: Item Name, Amount. Title: ရွှေဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 2 columns: Category, List of items. Title: မြန်မာ့

သတင်းမှားများကို သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများ မပြုလုပ်ရန်လို

နိုင်ငံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်သူများ၊ မီဒီယာများအနေဖြင့် သတင်းမှားများကို သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများ မပြုလုပ်ရန်လိုကြောင်း၊ လုံခြုံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရန်လိုအပ်သဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၂၄-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး၌ ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် Jeng Phang နော်တောင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၂၁ နှစ်အောက် (အမျိုးသား) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများ ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ၂၀၂၁ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၂၁ နှစ်အောက် (အမျိုးသား)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများကို နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား လေ့ကျင့်ရေးကွင်းများ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် Jeng Phang နော်တောင်နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်တို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။



ထို့အတူ ဇူလိုင် ၂ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား လေ့ကျင့်ရေးကွင်း(၁)နှင့် ကွင်း(၃)တို့၌ ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းနှင့် ကရင် ပြည်နယ်အသင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားကြမည်ဖြစ်ပြီး ဘောလုံးအားကစားနှင့် ကို စိတ်ပါဝင်စားသော မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အခမဲ့လာရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အနိုင်ရရှိ
ယနေ့ပွဲစဉ်များအဖြစ် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား လေ့ကျင့်ရေးကွင်း(၁)နှင့် ကွင်း(၃)တို့တွင် ကချင်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းက သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးအသင်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းက သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိ ခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ် ပထမအကြိမ် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး တံခွန်စိုက်ခိုင်း အမျိုးသား ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ပထမအကြိမ် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး တံခွန်စိုက်ခိုင်း အမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း(B)ရှိတွင် ကျင်းပသည်။



ဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။
ပေးအပ်ချီးမြှင့်
ယင်းနောက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးနောက်ခံ ကစားသမားဆု၊ ပင့်ထောင်ဆု၊ ရိုက်ခတ်ဆု၊ အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုများ၊ တတိယဆု ရရှိသော အကျဉ်းဦးစီးဌာန အမျိုးသားနှစ်ယောက်တွင် အသင်းတို့ကို တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်များကလည်းကောင်း၊ တတိယဆုရရှိသော မီးသတ်ဦးစီးဌာန အမျိုးသားသုံးယောက်တွင် အသင်း ကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသော အထွေထွေ

အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အမျိုးသားနှစ်ယောက်တွင် အသင်းကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်စိုးတင်နိုင်က လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသော အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အမျိုးသားသုံးယောက်တွင် အသင်းကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သန်းလှိုင်(ရဲချုပ်)ကလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွင် ပိုက်ကျော်ခြင်း သရုပ်ပြယှဉ်ပြိုင် ကစားသည့် အမျိုးသမီးနှစ်ယောက်တွင်အသင်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဇနီး ဒေါ်နီလာစိန်ကလည်း ကောင်း တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်က ပထမတံခွန်စိုက်ခိုင်းဆု ရရှိသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမျိုးသားနှစ်ယောက် တွင်အသင်းနှင့် ပထမတံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုရရှိသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမျိုးသားသုံးယောက်တွင် အသင်းတို့ကို တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆု၊ တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ် များနှင့် ငွေသားဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ကျန်းမာ ရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ဒိုင်ခွန်စိုးကို ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

မြည်တွင်းရေးရာ

သင်တန်းကျောင်းအသီးသီးရှိ အမှုရင်ဆိုင်ဆဲ ကလေးသူငယ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားစွဲအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
သင်တန်းကျောင်းအသီးသီးရှိ အမှုရင်ဆိုင်ဆဲ ကလေးသူငယ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တရားစွဲအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ပြောကြား

အစည်းအဝေးတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က အချို့သင်တန်းကျောင်းများတွင် နေရာ၊ ဒေသအနေအထားအရ နေ့စဉ်စားဝတ်နေရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် အခက်အခဲများရှိသော်လည်း အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း။

ယခု ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးများသို့ ရုံးထုတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသေး



သော အမှုရင်ဆိုင်ဆဲကလေးသူငယ်များအတွက် တရားရုံးမိန့်များ အမြန်ဆုံး ချမှတ်ပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာတရားစွဲအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်၊ ခရိုင်များအလိုက် ပြစ်မှု

ကျူးလွန်ကြောင်း စွပ်စွဲခံရသော ကလေးသူငယ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သင်တန်းကျောင်း သို့မဟုတ် ယာယီစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာများ ဖွင့်လှစ်ရန် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသော်လည်း လိုအပ်ချက်အပေါ် မူတည်၍

လည်းကောင်း၊ ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် အနီးစပ်ဆုံး တရားရုံးများတွင် အမှုရင်ဆိုင်နိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းအသီးသီးမှ အမှုရင်ဆိုင်ဆဲ ကလေးသူငယ်များအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲ၍ လက်တွေ့ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ဖော်ထုတ်ပြီး ကလေးသူငယ်များ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးစီးပွားကို ဖြည့်ဆည်းပံ့ပိုးပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးအောင်ထွန်းခိုင်က ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရာတွင် အလွှာပေါင်းစုံ၊ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကလေးသူငယ်များအတွက် ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် လူမှုဝန်ထမ်းဦးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးများ၊ သင်တန်းကျောင်းအသီးသီးမှ တာဝန်ခံများ၊ ကျောင်းအုပ်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် (၆၉) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ (၆၉) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ထူးချွန်ဆုများ ချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်(နေပြည်တော်) ဇေယျသီရိခန်းမ၌ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညိုနှင့် ဇနီးဒေါ်ခင်သွယ်သွယ်မြင့်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဦးဝင်းသော်၊ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်းအမှုထမ်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ သပြေအေးမိုးကုတ် ဝိပဿနာရိပ်သာကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဂန္ဓမာလာထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ပရိတ်တရားတော်များ ချီးမြှင့်တော်မူခြင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံသို့ လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် သာဓုအနုမောဒနာတရား ချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ (၆၉)နှစ်ပြည့်



နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ထူးချွန်ဆုပေးပွဲကို ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညိုက နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကားပြောကြားပြီး အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းရန်ပုံငွေသို့ ကနဦးထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (ငြိမ်း) ဦးနေအေးသို့ လည်းကောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ချီးမြှင့်ငွေအား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်အောင်သို့ လည်းကောင်း၊ အရာထမ်း/အမှုထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး ချီးမြှင့်ငွေအား ညွှန်ကြားရေး

မှူးချုပ် ဦးမျိုးမင်းသို့ လည်းကောင်း၊ သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုရရှိသည့် အရာထမ်းများအား လည်းကောင်း ဆုချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး ဒေါ်ခင်သွယ်သွယ်မြင့်က မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဝတ်စုံအသင်းအတွက် ဂုဏ်ပြုဆုငွေကို လည်းကောင်း၊ အားကစားထူးချွန်ဆုများကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းသော်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်ကျော်သန်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ သမ္မတဟောင်း H.E. Benigno S. Aquino III ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင့်သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၂၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ သမ္မတဟောင်းဖြစ်သူ H.E. Benigno S. Aquino III အတွက် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ် (၂၁) ဖိုးစိန်လမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်သံရုံး၌ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်စာအုပ်၌ ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် သွားရောက်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ သမ္မတဟောင်းသည် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အထိ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ၁၅ ဦးမြောက် သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ယခုကွယ်လွန်ချိန်တွင် အသက် ၆၁ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်
(၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်)
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၃၀ ရက်)

၁။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရာတွင် ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့အတွက် စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများကို တိုးမြှင့်ရပ်ဆိုင်းပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကိုဖွဲ့စည်းပြီး ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်၊ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်ချမှတ်၍ နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး စသည့် ဘက်ပေါင်းစုံမှ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန် အင်တိုက်အားတိုက် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အောင်မြင်ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆွေးနွေးနိုင်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ချောမွေ့အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှုသည် အချိန်ကာလကြာမြင့်သည်နှင့်အမျှ သန္ဓေပြောင်းမျိုးကွဲများ

ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအချို့တွင် သန္ဓေပြောင်းမျိုးကွဲများ တွေ့ရှိနေရသဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ခြေရာခံစောင့်ကြည့် ထိန်းချုပ်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပြင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လုံခြုံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားများအား နှောင့်ယှက်ထိပါးတိုက်ခိုက်ချိန်မှအပ တပ်မတော်၏ စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ထပ်မံတိုးမြှင့် ရပ်ဆိုင်းပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုအားလုံး၏ လိုအပ်ချက်နှင့်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီလမ်းစဉ်ကို နည်းမှန်လမ်းမှန်လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးတို့အတွက် တပ်မတော်မှ စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများ တိုးမြှင့်ရပ်စဲပေးထားသည့် ကာလအတွင်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်နှင့် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) ဗိုလ်ရွှေးဦးကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းဇော်က နှစ်ရှည်အရိပ်ရပင်ဖြစ်သည့် ကွဲကော်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးခဲ့ပြီး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက ရတနာတန်းဝင် ကျွန်း ၂၄၃ ပင်၊ ခရေ ၃၀ နှင့် ကွဲကော် ခုနစ်ပင် စုစုပေါင်း ၂၈၀ ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် ရန်ကုန် - မန္တလေး အမြန်လမ်းမအနီးရှိ ငလိုက်ဆည်အတွင်းသို့ ငါးမြစ်ချင်း၊ ယိုးဒယားငါးခုံးမ သားပေါက်ကောင်ရေ ၅၀၀၀၀ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲကြေကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ ကြေညာချက် (၆ / ၂၀၂၁) ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

၁။ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီသည် သတင်းမီဒီယာလောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကျင့်ဝတ်နှင့် ညီညွတ်သော သတင်းမီဒီယာသမားများ၏ လူမှုဘဝလုံခြုံရေး အထောက်အကူပြုရန်အတွက် အစဉ်တစိုက် ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ၃၀-၆-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်စေလွှတ်ပေးခဲ့သည့် အကျဉ်းသား ၂၀၀၀ ကျော်တွင် သတင်းမီဒီယာသမားများ ပါဝင်လာခြင်းအတွက် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီက ဝမ်းမြောက်စွာ ကြိုဆိုအပ်ပါသည်။

၃။ ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာသည့် သတင်းမီဒီယာသမားများအနေဖြင့် စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသော ကျင့်ဝတ်နှင့်လျော်ညီသည့် သတင်းမီဒီယာအရင်းအမြစ်များအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ရေး အရည်အသွေးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ရာ သတင်းမီဒီယာသမားများသည် သတင်းမီဒီယာဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်စံနှုန်းများကို ထိန်းသိမ်းပြီး တာဝန်ခံသော၊ ကျင့်ဝတ်နှင့်ညီညွတ်သော လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ပါကြောင်းနှင့် ကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ သတင်းရယူရေး၊ သတင်းရေးသားဖော်ထုတ်တင်ပြရေး၊ မလိုလားအပ်သည့် အရေးယူခံရမှုများမရှိစေရေးတို့အတွက် သတင်းမီဒီယာကောင်စီကကြီးမှူး၍ မီဒီယာအရည်အသွေးမြှင့်တင်မှုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ

အသိပေးကြေညာချက်

၁။ မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် နိုင်ငံခြားသတင်းထောက်အချို့က လက်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစိုးရအား military council (သို့မဟုတ်) military junta (သို့မဟုတ်) junta ဟု သတင်းများတွင် သုံးနှုန်းရေးသားဖော်ပြခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်သော အခြေအမြစ်မရှိသည့် သတင်းမှားများကို ကိုးကားချဲ့ကားရေးသားဖော်ပြခြင်းများ ပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)အရ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်အရပ်ရပ်ကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသာဖြစ်ပြီး အာဏာသိမ်းအစိုးရမဟုတ်ကြောင်း အတိအလင်းရှင်းလင်းပြောကြားထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၃။ ကုလသမဂ္ဂနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများကလည်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအား မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဝင်အစိုးရအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ နိုင်ငံခြားသတင်းဌာနအချို့က ကမ္ဘာ့ပြည်သူများကို သတင်းမှားများချပြပြီး ပြည်သူများအား သတင်းအဆိပ်သင့်အောင်၊ နိုင်ငံပျက်စီးရာ ပျက်စီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်အောင် တိကျသောချာမှမှုရှိသော သတင်းများကို ကိုးကားချဲ့ကား ရေးသားဖော်ပြနေမည့်အစား သတင်းမီဒီယာကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ ရေးသားဖော်ပြကြရန် အထူးလိုအပ်ပါသည်။

၅။ နိုင်ငံတော်အစိုးရကလည်း သတင်းစီးဆင်းမှု မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးအတွက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများပြုလုပ်ခြင်း၊ သတင်းမေးမြန်းမှုများအား မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ ဖြေကြားခြင်းများ အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၆။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအား နိုင်ငံခြားသတင်းဌာနအချို့က military council/ military junta / junta ဟု သုံးနှုန်းနေမှုများကို နှောင့်တင် သုံးစွဲမှုမပြုလုပ်ရန်၊ သတင်းမှားများကို ကိုးကားချဲ့ကားရေးသားခြင်းများ မပြုလုပ်ရန်နှင့် အသုံးအနှုန်း လွဲမှားသုံးစွဲခြင်း၊ သတင်းမှားများ ကိုးကားချဲ့ကားရေးသားခြင်း၊ သတင်းမှားများ ဖြန့်ဝေခြင်းများ ပြုလုပ်ပါက တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ဇူလိုင် ၁ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၉ တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီအသစ်ဖွဲ့စည်းရေးအတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အဆိုပြုလွှာများ ဖိတ်ခေါ်ခြင်းကြေညာချက် ပထမစာပိုဒ် ပထမကော်လံ စာကြောင်းရေး ငါးကြောင်းမြောက်တွင် ပါရှိသော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ၂၄ - ၃ - ၂၀၂၁ ရက်စွဲ အစား ၂၄ - ၅ - ၂၀၂၁ ရက်စွဲ ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့် ရှိနေသည်။
မိုး/ဇလ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့ကို နေအိမ်တွင်နေထိုင်ရေးအစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်ကြောင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

အမိန့်အမှတ် ၂၇၀/၂၀၂၁

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်)

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁ ပုဒ်မခွဲ (ခ)ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ဤအမိန့်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ (Coronavirus Disease 2019 - COVID-19) ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများ တွေ့ရှိရမှုများပြားလာပြီး ပိုးတွေ့နှုန်းမြင့်တက်လျက်ရှိပါသဖြင့် အဆိုပါမြို့နယ်များတွင်နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိနေအိမ်တွင်နေထိုင်ရန် (Stay at Home) လိုအပ်ပါသည်။

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အောက်ဖော်ပြပါ မြို့နယ်များတွင် နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ်တွင်နေထိုင်ရေး (Stay at Home) အစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်-

- (က) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
 - (၁) သာယာဝတီမြို့နယ်၊
 - (၂) မင်းလှမြို့နယ်၊
- (ခ) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
 - (၁) ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊
 - (၂) ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊
 - (၃) ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊
 - (၄) မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊

- (၅) အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊
- (၆) ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊
- (၇) အမရပူရမြို့နယ်၊

၃။ အဆိုပါမြို့နယ်များရှိ နေအိမ်တွင်နေထိုင်ရေး (Stay at Home) အစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်သော ပြည်သူများသည် အောက်ပါစည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရမည် -

- (က) မိမိနေအိမ်တွင်သာနေထိုင်ရန် (အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကုမ္ပဏီ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် သွားရောက်သူများမပါ)။
- (ခ) မဖြစ်မနေဈေးဝယ်ရန်အတွက် တစ်အိမ်လျှင် တစ်ဦးသာ သွားရောက်ရန်။
- (ဂ) ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းသွားရောက်ရန်ရှိပါက တစ်အိမ်လျှင် နှစ်ဦးသာ သွားရောက်ရန်။
- (ဃ) နေအိမ်မှ ပြင်ပသို့ သွားလာလျှင် ပါးစပ်/ နှာခေါင်းစည်း (mask) တပ်ရန်။
- (င) တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် သွားရောက်/ပြန်လာမည့်သူများကို ပို့ဆောင်မည့် ယာဉ်များနှင့် ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုထားသော ယာဉ်များကိုသာ ရပ်ကွက်ကျော်လွန်သွားလာခွင့်ပြုရန်။
- (စ) ရပ်ကွက်အတွင်း ဈေးဝယ်ခြင်းအတွက် ယာဉ်မောင်းအပြင် ယာဉ်ပေါ်တွင် တစ်ဦး၊ ဆေးရုံ/ ဆေးခန်းသွားရောက်ခြင်းအတွက် ယာဉ်မောင်းအပြင် ယာဉ်ပေါ်တွင် နှစ်ဦးသာ သွားရောက်ရန်။
- (ဆ) အဆိုပါမြို့နယ်မှ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် ကုန်တင်ယာဉ်များ သွားလာမှု စံသတ်မှတ်ချက် Standard Operating Procedure (SOP) အတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်။

၄။ အပိုဒ် ၃ အပိုဒ်ခွဲ(ခ)၊ (ဂ)နှင့် (စ) တို့ပါ ကိစ္စရပ်များတွင် သတ်မှတ်ဦးရေထက် ပိုမိုရန်ရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ အခြားအရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များအတွက် သွားလာရန်ရှိလျှင်ဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ကျေးရွာ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့သို့ သတင်းပို့၍ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သွားလာရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ကျေးရွာ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့သည် တာဝန်ရှိသူ၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် သွားရောက်/ပြန်လာသူများမှအပ ရပ်ကွက်ပြင်ပမှလည်းကောင်း၊ ရပ်ကွက်အတွင်းမှလည်းကောင်း ဝင်/ထွက်ခွင့်မပြုရန်ဖြစ်သည်။

၅။ ဤအမိန့်ကို လိုက်နာရန်ပျက်ကွက်ပါက တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

၆။ ဤအမိန့်သည် ၂-၇-၂၀၂၁ ရက်၊ ၀၄:၀၀ နာရီအချိန်မှ စတင်သက်ရောက်သည်။

ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသရေး လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန COVID-19 Command Center ၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း တက်ရောက်ဆွေးနွေးသည်။



စည်းကမ်းလိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိ ရမှု များပြားလာနေသည့် မြို့နယ်များတွင် လိုအပ် ချက်နှင့်အညီ Stay at Home သတ်မှတ်နိုင်ရေး၊ အချို့မြို့နယ်များ Stay at Home သတ်မှတ်ခြင်း မပြုသော်လည်း သတ်မှတ်ထားသောစည်းကမ်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဝေထားမှုကို စနစ်တကျ အသုံးပြုရေး နှင့် လိုအပ်ချက်ရှိလာပါက ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေး ဝယ်ယူထားရှိရန်ကိစ္စ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများတွင် လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ လူနာများ အောက်ဆီဂျင်အသုံး ပြုနိုင်ရေး အောက်ဆီဂျင်အိုးများ ထောက်ပံ့ထားရှိရန်၊ Liquid Oxygen ရရှိနေသည့် ရန်ကုန်/မန္တလေးမြို့ရှိ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများတွင် ပြင်းထန်လူနာများ ပိုမို လက်ခံကုသရေး၊ Liquid Oxygen အဆက်မပြတ် ရရှိရေး ကြိုတင်ညှိနှိုင်းကာ နီးနယ်ဌာနများ၏ အကူ အညီရယူရေး၊ Oxygen Plant တပ်ဆင်ထားရှိသည့်

ဆေးရုံများတွင် စနစ်တကျ အောက်ဆီဂျင်ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အရေးပေါ် Oxygen Plant တပ်ဆင်သည့် ဆေးရုံများတွင် လုပ်ငန်းအမြန်ပြီးစီးရေး ဆောင်ရွက် ရန်၊ Rapid Antigen Test (RDT) များ အလုံအလောက် ဖြန့်ဝေထားရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် သံသယလူနာများ စစ်ဆေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်။

ကြိုတင်စီစဉ်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်- ၁၀၀၀) တွင် RT-PCR စက် တပ်ဆင်ပြီးပြီဖြစ်သဖြင့်

စစ်ဆေးမှုအမြန်စတင်နိုင်ရေး လိုအပ်မည့် Reagent အမြန်စီစဉ်ရန်၊ ကုန်စည်ကူးသန်းရေးတွင် မထိခိုက် စေရန်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပြန့်ပွားမှု ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအား သက်ဆိုင်ရာ ဌာန/အဖွဲ့အစည်း များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ ရောဂါရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ အရေးပေါ်လိုအပ်ချက်အရ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ ကုသရေးဌာနများ ကူညီ ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဖြန့်ဝေပြီးသော Mask များကို

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များအလိုက် Mask Campaign များ ပြုလုပ်သွားရန်နှင့် ထပ်မံဖြန့်ဖြူး နိုင်ရေး စီစဉ်ထားရှိပါကြောင်း၊ ယခုလအတွင်း ရရှိမည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများကို စနစ် တကျ ဦးစားပေးသတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း ကူးစက်မှုများပြားနေသည့် နေရာ/ဒေသများရှိ ဦးတည်အုပ်စုများအား ထိုးနှံနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများအလိုက် ကြိုတင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားရန် ကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းခဲ့ ကြသည်။

ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းပေး

ဆက်လက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ကုသရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး နှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများက တင်ပြဆွေးနွေးရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေး နှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကုသရေးဦးစီး ဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁
မုတ်သုံလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့် ရှိမည်။
မိုး/ဇလ

ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဖို့

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ MGIMO တက္ကသိုလ်မှ မြန်မာ့ရေးရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင် တွဲဖက်ပါမောက္ခ Mrs. Kseniya Alexandrovna Efremova အား တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ MGIMO တက္ကသိုလ်မှ မြန်မာ့ရေးရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင် တွဲဖက်ပါမောက္ခ Mrs. Kseniya Alexandrovna Efremova အား တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါမေးမြန်းမှုများနှင့် ဖြေကြားမှုများကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်-

မေး။ ပါမောက္ခအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအကြောင်းကို လေ့လာသင်ယူခဲ့တာဆိုရင် ၂၅ နှစ်ကျော်ပြီ လို့ သိရပါတယ်။ ဒီကာလအတွင်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဘယ်လို မြင်ပါသလဲ။

ဖြေ။ ဟုတ်ပါတယ်။ ကျွန်မဟာ မြန်မာဘာသာ စကားနဲ့ မြန်မာယဉ်ကျေးမှုကို ၁၉၉၄ ခုနှစ်က စတင်သင်ကြားလေ့လာခဲ့ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ ရာစုနှစ် လေးပုံတစ်ပုံမှာ မြန်မာနိုင်ငံဟာ အပြောင်းအလဲအများကြီးဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ပထမဆုံး ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံဆိုတဲ့ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအဖွဲ့ကို ပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ အခြားနိုင်ငံများနဲ့ ဒေသဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံခြားရေးအလားအလာ အခွင့်အရေးအသင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်း သိမြင်ခဲ့ကြပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒေသဆိုင်ရာအစီအစဉ်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကြံ့ကြံ့ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌနိုင်ငံအနေဖြင့် (၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအဖွဲ့အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါအားလုံးက မြန်မာနိုင်ငံဒေသဆိုင်ရာဥပဒေနဲ့ လေးစားမှုတို့က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းရော၊ အခန်းကဏ္ဍအသစ် ပါဝင်လာခြင်းရော သက်သေပြချက်တွေကတော့ ဖြစ်ပါတယ်လို့ ထင်မြင်ယူဆပါတယ်။

၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ပြည်သူ့ဆန္ဒမယူပွဲကျင်းပပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အတည်ပြုခဲ့တယ်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှာတော့ အဲဒီဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအတိုင်း လွှတ်တော်များကို စတင်တည်ထောင်ကာ ရွေးကောက်ပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်ပေးခဲ့တယ်။ နိုင်ငံအနေနဲ့ ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်ကို တဖြည်းဖြည်းချင်း လျှောက်လှမ်းနေပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်ကို လျှောက်လှမ်းရတာက ခက်ခဲရပ်ထွေးပြီး ပြဿနာများစွာကို ကြုံတွေ့နိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားများရဲ့ ဉာဏ်ပညာကြီးမားမှု၊ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ရိုင်းပင်းကူညီပေးမှုတွေနဲ့ ဒီမိုကရေစီလမ်းစဉ်ကို လျှောက်လှမ်းရာမှာ တွေ့ကြုံရမယ့် အခက်အခဲတွေကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်မယ်လို့ ကျွန်မအကြွင်းမဲ့ ယုံကြည်ပါတယ်လို့ ရှိပါသည်။

မေး။ လွန်ခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်လောက်က ပါမောက္ခအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုကာလ အခက်အခဲတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စာအုပ်တစ်အုပ် ရေးသားထုတ်ဝေခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းရာမှာ အဓိက အကျဆုံးအခက်အခဲဟာ ဘယ်အရာလဲလို့ မြင်ပါသလဲ။

ဖြေ။ မြန်မာနိုင်ငံကို အောင်မြင်တဲ့ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ အဖြစ် ကူးပြောင်းရာမှာ အဓိက အဟန့်အတား ဖြစ်စေတဲ့ အကြောင်းရင်းကတော့ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူအားလုံးရဲ့ အမြင်တွေကို လက်ခံ ဆွေးနွေးခြင်းမှာ အားနည်းတယ်လို့ ကျွန်မမြင်ပါတယ်။ တစ်ဖက်တစ်ဖက်နဲ့ တိုင်းပြည်ကို ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအဖြစ် တည်ဆောက်ရန် ကြိုးပမ်းနေသော်လည်း ပါတီများအနေနဲ့ အချင်းချင်း



ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု အားနည်းနေတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ဒီမိုကရေစီရဲ့ အနှစ်သာရမှာ တစ်ပါတီ၊ တစ်မျက်နှာ အတွက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ အများဆန္ဒကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်တယ်။ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများကို ဖြေရှင်းရာမှာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကသာ ကောင်းမွန်သောရလဒ်များရရှိနိုင်မယ်လို့ ကျွန်မပြောချင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းမှုကိုမရရှိရင် တိုင်းပြည်မှာ အပြစ်မဲ့တဲ့ ပြည်သူတွေ သေဆုံးမှုတွေ၊ ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်သူတွေ ပိုမိုများပြားလာနေဦးမှာပါ။ ဒါကြောင့် ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြည်တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးရရှိစေရန်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်၊ အကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်မှုများကို ရှောင်ရှားရန် အကြံပြုမှုတွေလည်း လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပညာရှင်တစ်ဦးအနေနဲ့ ရုရှား-မြန်မာ ခေတ်သစ်ဆက်ဆံရေး အခြေအနေအပေါ် သုံးသပ်ပေးစေလိုပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးတိုးတက်စေရန် ဘာတွေ လုပ်ဆောင်သင့်တယ်လို့ ထင်ပါသလဲ။

ဖြေ။ ရုရှား-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးက ၁၉၅၀ - ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်လောက်ကတည်းက ကောင်းမွန်စွာ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအခြေအနေထိလည်း အထူးကောင်းမွန်ကြောင်းကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ၁၉၅၀-၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်လောက်က ဆိုဗီယက် ပြည်ထောင်စုကနေ အင်ဂျင်နီယာတွေ၊ အခြားသော specialist တွေ မြန်မာနိုင်ငံမှာ မြန်မာ့စီးပွားရေးကို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ အလုပ်လုပ်ကိုင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တာတွေလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရန်ကုန်မှာ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ အင်းယားလိတ်ဟိုတယ်၊ တောင်ကြီးမှာ စစ်စစ်ထွန်းဆေးရုံ စတာတွေလည်း တည်ဆောက်ပေးခဲ့တယ်။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ တောင်ကြီးနဲ့မနီးမဝေးမှာ ရုရှားနည်းပညာ Romelt ကိုသုံးပြီး သတ္တုစက်ရုံ တစ်ခု တည်ဆောက်နေတယ်လို့လည်း သိရှိရပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားလာမှုအစီအစဉ်တွေလည်း တိုးတက်လာတဲ့အခြေအနေ တွေ့ရှိရပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ သာယာလှပတဲ့ရှုခင်းတွေနဲ့ သန့်ရှင်းလှပတဲ့ ကမ်းခြေတွေဟာ ရုရှားနိုင်ငံက

ခရီးသွားစဉ်သည်တွေကို ဆွဲဆောင်မှုရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မြန်မာနိုင်ငံကို လာရောက်လည်ပတ်ဖို့ အတွက် ရုရှားနိုင်ငံသားများအနေနဲ့ ဝီဇာလိုအပ်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တိုက်ရိုက်လေယာဉ်မရှိခြင်း စတဲ့ အခက်အခဲတွေကို ကြုံတွေ့နေရပါတယ်။ အခြားနိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ ထိုင်း၊ လာအို၊ မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဗီယက်နမ် စတဲ့နိုင်ငံတွေမှာတော့ ရုရှားနိုင်ငံသားတွေအတွက် Visa Free ပေးထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် အဲဒီနိုင်ငံတွေနဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွေ တိုးတက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရုရှား-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံအကြား လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုလုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်တယ်လို့ မြင်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့မှာ Russian Center for Science and Culture ကို ဖွင့်လှစ်သွားဖို့စီစဉ်ထားရှိပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့် ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ နည်းပညာတွေနဲ့ ယဉ်ကျေးမှုများကို မြန်မာနိုင်ငံသားတွေ လေ့လာခွင့်ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာလူမျိုးများအကြား ရုရှားဘာသာစကားနဲ့ ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုများကို လေ့လာသိရှိခွင့် ရရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကျောင်းသားများ၊ ဘွဲ့လွန်ကျောင်းသားများ ရုရှားကို လာရောက်ပညာသင်ကြားရန် အခွင့်အရေးလည်း ပိုမိုရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ရုရှားနိုင်ငံမှာ မြန်မာနိုင်ငံအကြောင်း စိတ်ဝင်စားတဲ့သူ ဘယ်လောက်များများ ရှိပါသလဲ။ မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကားကိုရော သင်ယူသူရှိပါသလား။

ဖြေ။ အရှေ့တိုင်းယဉ်ကျေးမှုကို စိတ်ဝင်စားသူတွေမှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံက လူသိများကြပါတယ်။ အထူးသဖြင့် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့နဲ့ပတ်သက်ပြီး စိတ်ဝင်စားမှုပိုမိုရှိပါတယ်။ ရုရှားနိုင်ငံက အားကစားအဖွဲ့ချုပ်အောက်မှာ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကို စိတ်ဝင်စားတဲ့ ရုရှားနိုင်ငံသားတွေဖွဲ့စည်းထားတဲ့ မြန်မာ့လက်ဝှေ့အဖွဲ့ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာတော့ ရုရှားနိုင်ငံသား Artyom Serikov က မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့နဲ့ ရွှေတံဆိပ်ဆွတ်ခူးခဲ့ပြီး ပထမဆုံး မြန်မာ့လက်ဝှေ့ရွှေတံဆိပ်ဆုရ နိုင်ငံခြားသားဖြစ်တယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ Sacred Burma ကလပ်ကို ရုရှားမှာ ကြောင်ချစ်သူများအဖွဲ့က ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ အသင်းဝင်များမှာ မြန်မာနိုင်ငံကလာတဲ့ ကြောင်မျိုးစိတ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးကြပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံက ကြောင်တစ်ကောင်ဟာ ရုဘယ်ခြောက်သောင်းနဲ့ ရှစ်သောင်းခန့်ရှိတတ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူကုထံအသိုင်းအဝိုင်းမှာသာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကြောင်ကို မွေးမြူနိုင်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံအကြောင်းကို အရှေ့တိုင်းပညာရှင်များက စိတ်ဝင်စားပါတယ်။ ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ မြို့ကြီးများဖြစ်တဲ့ မော်စကိုနဲ့ စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့တို့မှာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်လို့ လေ့လာနိုင်တဲ့ center တွေ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်လို့ အရှေ့တောင်အာရှ ဩစတြေးလျနဲ့ ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာတွေကို ရုရှားသိပ္ပံအကယ်ဒမီကျောင်းမှာ အရှေ့တိုင်းလေ့လာရေးဌာနက ပြုလုပ်ပါတယ်။ မြန်မာဘာသာစကားကိုတော့ Moscow State University နဲ့ St. Petersburg State University တို့မှာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး လက်အောက်မှာရှိတဲ့ မော်စကိုနိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန၊ မြန်မာဌာနခွဲ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်ကိစ္စကို ဆွေးနွေးလျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှာ ရုရှားသမ္မတ Mr. Putin စင်ကာပူနိုင်ငံကို အလည်အပတ်ခရီးအပြီးမှာ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာဆီယံနိုင်ငံများအပေါ် ရုရှားနိုင်ငံသားတို့ စိတ်ဝင်စားမှု ပိုမိုမြင့်တက်လာပြီး ရုရှား-အာဆီယံ ဆက်ဆံရေးကလည်း ပိုမိုကောင်းမွန်တိုးတက်လာပြီး မဟာဗျူဟာမြောက်မိတ်ဖက်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ရုရှား-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးဟာ ဆိုရင် ယခုနှစ်တွေအတွင်းမှာ သိသိသာသာ တိုးတက်အောင်မြင်လာတာကိုတွေ့မြင်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် စစ်ဘက်နည်းပညာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကဏ္ဍမှာ ကြီးမားတဲ့ အောင်မြင်မှုတွေကို တွေ့မြင်ခဲ့ကြရပါတယ်။ ဒီအောင်မြင်မှုတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရုရှားဘက်အမြင်နဲ့ အခြားသော စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု အစရှိတဲ့ ကဏ္ဍများကိုပါ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် သွားဖို့ အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ သိလိုပါတယ်။

ဖြေ။ ရုရှား-မြန်မာဆက်ဆံရေး သိသာထင်ရှားစွာ တိုးတက်နေပါတယ်။ ကျွန်မပြောခဲ့သလိုပဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကိစ္စက နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းပြီး စီးပွားရေးနဲ့ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ လေ့လာခြင်းတွေကို တိုးတက်အောင် ပြုလုပ်နိုင်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေနဲ့ စိတ်ဝင်စားစရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တွေ အများအပြားရှိပါတယ်။ ပုဂံမှာရှိတဲ့ ရှေးဟောင်းဘုရားတွေဟာဆိုရင် နိုင်ငံခြားခရီးသွားတွေကို ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ နေရာတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ အင်းလေးဒေသဆိုင်ရာလည်း အင်းလေးကန်၊ အင်းလေးဒေသအလှအပနဲ့ အင်းသူ အင်းသားတို့ရဲ့ နေထိုင်မှုပုံစံဟာဆိုရင်လည်း နိုင်ငံခြားခရီးသွားတွေကို ဆွဲဆောင်မှုအပြည့်ရှိတဲ့ နေရာဖြစ်တယ်။ မြို့ပြဆူညံမှုတွေကို ငြီးငွေ့နေတဲ့သူတွေ အတွက်တော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အလွန်လှပတဲ့ ငွေဆောင်ကမ်းခြေနဲ့ ငပလီကမ်းခြေတို့ဟာလည်း နိုင်ငံခြားခရီးသွားတွေအတွက် အပန်းဖြေရာနေရာကောင်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ စာမျက်နှာ ၁၀ သို့

ပြည်တွင်းရေးရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ကို တိုင်းဒေသကြီးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၁) တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၂/၂၀၂၁)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီရုံး ၂ ထပ်ဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ကိုက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသည် စိုက်ပျိုးသီးနှံများနှင့် သတ္တုကုန်ကြမ်းများထွက်ရှိ၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ် ရန်ကောင်းသော တိုင်းဒေသကြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ကြမ်းမှ ကုန်ချောလုပ်ငန်းများ၊ သွင်းကုန်အစားထိုး လုပ်ငန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကြန့်ကြာမှု မရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွား ရေး အလားအလာရှိသော မိတ္ထီလာ၊ ကျောက်ဆည်၊ မြင်းခြံ၊ မြို့သာနှင့် မန္တလေးမြို့များတွင် စက်မှုဇုန်



များ ဖော်ထုတ်ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ငါးသန်း၊ ငွေကျပ်သန်း ၆၀၀၀ နှင့်အောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများကို ကော်မတီမှ ခွင့်ပြုပေးသွားမည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ကြုံရသည့် အခက် အခဲများကိုလည်း မူဘောင်အတွင်းမှ ကူညီဖြေရှင်း ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးသိန်းဌေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ကုမ္ပဏီများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ၊ လုပ်ငန်း လည်ပတ်နေမှုနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားများ၊ တွေ့ကြုံရသော အခက်အခဲများ၊ သက်တမ်းတိုး ကိစ္စရပ်များနှင့် မြေယာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ကြပြီး လျှောက်ထားလာသည့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန် ရှိသူများက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြရာ တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကုမ္ပဏီများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတည်ပြုမိန့်များ ပေးအပ်သည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းပေါင်း ၈၄ ခု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၂၃၆ ဒသမ ၀၉၉ သန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းပေါင်း ၁၈၉ ခု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ ငွေကျပ်သန်း ပေါင်း ၄၈၇၅ ဒသမ ၉ ဘီလီယံဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ် ကြောင်းနှင့်တည်ထောင်ထားသော ကုမ္ပဏီစုစုပေါင်း ၃၂၅၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရေပေးဝေရေးနှင့်

စီမံလမ်းစဉ်ပြည်ရေးလုပ်ငန်းများ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးသည် ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲ တွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် သုဓမ္မာလမ်း အမှတ် (၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှေ့သို့ ရောက်ရှိပြီး သုဓမ္မာလမ်း (ဝေဘာဂီလမ်းဆုံမှ ကန်သာယာလမ်းဆုံအထိ) ပင်မ ၃၆ လက်မ ကွန်ကရစ်ပိုက်များအစား မီလီမီတာ ၁၂၀၀ HDPE ပိုက်များဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ခေမာသီလမ်း (မြောက်ဥက္ကလာပအပိုင်းမှ ကန်သာ ယာလမ်းဆုံအထိ) ၄၀၀ မီလီမီတာ HDPE ရေပိုက် လိုင်းအသစ် တူးဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် သုဓမ္မာ လမ်း (မြောက်ဥက္ကလာပအပိုင်းမှ သုဓမ္မာလမ်းဆုံအထိ) သက်တမ်းကြာကွန်ကရစ် ရေပိုက်များအစား ၃၁၅

မီလီမီတာ HDPE ပိုက်များဖြင့် အစားထိုးဆောင်ရွက် နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေပေးဝေရေးနှင့် သန့်ရှင်း မှု)အနေဖြင့် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်အတွင်း ရေပိုက်များ အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်း၊ ရေပိုက်အသစ် တူးဖော်ချထားခြင်းများပြီးစီးပါက ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း ခရိုင်မြို့နယ်များအတွင်းရှိ အများပြည်သူများအား သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေများ ပိုမိုဖြန့်ဖြူးပေး နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (ည) ရပ်ကွက် သုဓမ္မာလမ်းနှင့် ခေမာသီလမ်းထောင့်ရှိ ကန်သာယာ ပန်းခြံသို့ ရောက်ရှိပြီး ကန်သာယာပန်းခြံကို အများ



ပြည်သူ စိတ်အပန်းဖြေစရာ နေရာတစ်ခုဖြစ်စေရေး မြေယာရှင်းလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပန်းခြံအတွင်းရှိ ရေကန်ကို သန့်ရှင်းသာယာလှပစေ

ရေး ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုလုပ်ငန်းများ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၈ မှ
အစားအသောက်တွေကလည်း အရသာ ရှိပြီး ခရီးသွားများကြိုက်နှစ်သက်ကြ ပါတယ်။ ရုရှားခရီးသွားတွေကို အဓိက ဆွဲဆောင်စေတာကတော့ ဗုဒ္ဓရဲ့ ငြိမ်းချမ်းတဲ့ တရားဓမ္မများ ဖြစ်ပါ တယ်။ ရုရှားနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် တွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် တွေဟာ ကွဲပြားမှုရှိသော်လည်း တရား ရှုမှတ်ခြင်းမှာတော့ တူညီကြတယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ရုရှားနိုင်ငံမှာ သတ်မှတ် ထားတဲ့ ဘာသာကြီးလေးခုအနက် ဗုဒ္ဓဘာသာပါဝင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရုရှားခရီးသွားများအနေနဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာ ကို စိတ်ဝင်စားသူများအတွက် မြန်မာ နိုင်ငံမှာ လေ့လာစရာများစွာ ရှိနေ တာကလည်း ဆွဲဆောင်မှုတစ်ခု ပင်ဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံဘာသာရေး ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေကို လည်း လုပ်ဆောင်နိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အနောက်နိုင်ငံတွေနဲ့ ကမ္ဘာ့သတင်းမီဒီယာတွေက မြန်မာ နိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်ပြီး အပုပ်ချရေးသား မှုများ၊ မမှန်ကန်တဲ့ သတင်းများနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပြဿနာများ ဖြစ်စေဖို့ တက်ကြွစွာလှုံ့ဆော်မှု များရှိနေတယ်။ ဒါကြောင့် ရုရှားနိုင်ငံ

သားများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံဟာ ခရီးသွားဖို့ လုံခြုံမှုမရှိဘူးလို့ ထင်ကြ တယ်။ အခြားတစ်ဖက်မှာတော့ ရုရှား နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသား လက်နက်အရောင်း အဝယ် ကိစ္စကလွဲလို့ ကျန်တဲ့အကျိုး စီးပွား ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်တာမျိုး မရှိဘူးလို့ မြင်ကြတယ်။
မေး။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် စကား လက်ဆောင်လေး ဖြည့်စွက်ပြီး တော့ ပြောပေးပါဦးရဲ့။
ဖြေ။ အမှန်တကယ်တော့ သူတို့ ထင်တာ မဟုတ်ဘူးဆိုတာမျိုး ကိုလည်း ရုရှားနိုင်ငံသားတွေကို ပြချင်တယ်။ မြန်မာလူမျိုးတွေရဲ့ ရိုးသားပွင့်လင်းပြီး ရင်းနှီးဖော်ရွေမှု တွေကိုလည်း ပြချင်တယ်။ ဒါကြောင့် သမိုင်းအစဉ်အလာနဲ့ ယဉ်ကျေးမှု မြင့်မားတဲ့ ကျွန်ုပ်တို့ နှစ်နိုင်ငံအနေနဲ့ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်တာတွေ အများ ကြီးရှိပါတယ်။ လေ့လာစရာတွေလည်း အများကြီးရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ် အနေနဲ့ ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတွေက ဒီထက်မကပိုမို တိုးတက်လာပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကြောင့် ရရှိလာတဲ့အသီးအပွင့်တွေကို နှစ်နိုင်ငံခံစားရမယ်လို့လည်း အကြွင်းမဲ့ ယုံကြည်ပါတယ်။

*** စာမျက်နှာ ၉ မှ**
မေတ္တာဝါဒ
မကြာမီရက်အနည်းငယ်က ဘုရားအနေကဇာတင်၊ သံဃာတော်များ အရုဏ်ဆွမ်းကပ်လှူပရိတ်တရားနာသည်။ ကမ္ဘာဝိဖတ်ပေးရန် မူလက ဆရာတော် ဘုရားများကို လျှောက်ထားဖို့ စိတ်ကူးသည်။ သမီးတွေက မမြင်ရသောအရာတွေ ကို မနှင်ပါနှင့်နေပါစေ။ မေတ္တာသုတ်ပရိတ်တော်နှင့် လုံလောက်ပါသည်။ မိသားစု အားလုံး မေတ္တာဖြင့်သာ နေကြပါမည်ဆိုသဖြင့် နတ်ဆိုးအမျိုးမျိုး အပါအဝင် မူးအောင်၊ ဝေအောင်၊ ရောဂါရအောင်၊ စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်အောင် နှိပ်စက် ဖမ်းစားတတ်သူများကိုပင် နေအိမ်ဥပစာမှ မနှင်ရက်ခဲ့ပါ။ ဘဝတစ်ကေ့မှာ ခဏ တွေ့ကြတာ၊ ဘယ်သူ့ကိုမျှ ရန်သူဟု သဘောမထား။ မေတ္တာဖြင့်သာ အရာရာကို ဖြတ်သန်းမည်။ ဤမူဝါဒကို လက်စွဲထားကြသည်။
အခိုင်အမာယုံကြည်
အခန့်မသင့်သဖြင့် ဖျားနာ၊ ဆေးရုံတင်ရ မိသားစုကြုံတွေ့ကြရသော်လည်း မည်သူ့ကိုမျှ မလိုမုန်းထားမရှိ။ အပြစ်မတင်။ မေတ္တာဓာတ်ကြောင့် ဘေးဆိုးရန်ဆိုး အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ကျော်နင်းအောင်မြင်မည်ဟုသာ အခိုင်အမာ ယုံကြည်ပါ သည်။ အိပ်မက်ဆိုး မနေ့ညက ထူးထူးဆန်းဆန်း မက်ခြင်းကတော့ မိမိ၏ မသိစိတ်ထဲမှာ ငုပ်လျှိုးနေတာအချို့ ပြေလျော့သွားခြင်းပေးလာ ဟုသာစဉ်းစား မိပါသည်။ ပြီးပျောက်သွားခဲ့ပြီ။
မေတ္တာ၏အသံသည် အဝေးဆုံးအထိရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။ မေတ္တာ၏ စွမ်းအားသည် တန်ခိုးအာနိသင် ကြီးမားပါသည်။ မေတ္တာ၏လက်နက်သည်ကား အဏုမြူစွမ်းအားထက်ပင် အဆများစွာ စွမ်းအင်ကြီးမားပါသေးသည်။ မေတ္တာဖြင့် လျှင် လုံသည်ဟုယုံကြည်ပါသည်။ အကောင်းအဆိုး အာရုံအမျိုးမျိုးကို စိတ်ထဲ မှာ အစွဲမထားသင့်ပေ။ အိပ်မက်ဆိုသည်ကတော့ အကြောင်းတိုက်ဆိုင်လျှင် မက်တတ်ပေလိမ့်မည်။ မေတ္တာစိတ်မြဲမြံစွာ နေထိုင်ခြင်းဖြင့် အန္တရာယ်ကင်းသည် ကို အကြွင်းမဲ့ယုံကြည်နေပါသည်။

မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်
နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)တို့တွင် နေရာကျကျ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင် ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီးအထက်ပိုင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ် တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်
လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့် မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ခြောက်ပေမှ ရှစ်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။
မိုး/ဇလ

ဇူလိုင် ၁ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၂၀၇၀ တွေရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၃၀-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီမှ (၁-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၉,၄၅၇)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂,၀၇၀) ဦး တွေရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂,၇၄၃,၇၈၃) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၅၉,၃၄၇) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၅၄၉) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၆,၉၉၂)ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ COVID-19 ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ(၁၃)ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၃,၃၄၇) ဦး ရှိပါသည်။

- ** ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် -
- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊ လက်ကိုကြောခဏဆေးကြောခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန်။
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရုံးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့်သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
- COVID-19 ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၏ တရားဝင်အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.mohs.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါ သည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁-၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၉၂၃) ခု	(၁၀၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၂၆) ခု	(၁) ဦး
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၈၀၁) ခု	(၉၆) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၇၆၀) ခု	(၃၇) ဦး
ပြင်ဦးလွင်မြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၇၀၀)	(၂၂၃) ခု	(၈) ဦး
စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀)	(၁၈) ခု	-
လားရှိုးမြို့ အမှတ် (၉) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀)	(၁၅၅) ခု	(၅၃) ဦး
ပုဂံလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၄၆၅) ခု	(၃၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၈၅၅) ခု	(၃၉၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၅၂၃၇) ခု	(၁,၃၃၈) ဦး
စုစုပေါင်း	(၉,၄၅၇) ခု	(၂,၀၇၀) ဦး

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၃၄၅၄၀၈၆၆	၂၉၀၂၆၆၈၈	၆၂၀၂၅၀
၂။	အိန္ဒိယ	၃၀၄၁၁၆၃၄	၂၉၄၈၈၉၁၈	၃၉၉၄၇၅
၃။	ဘရာဇီး	၁၈၅၅၉၁၆၄	၁၆၈၅၈၆၃၂	၅၁၈၂၄၆
၄။	ပြင်သစ်	၅၇၇၅၃၀၁	၅၆၁၈၈၈၅	၁၁၁၀၈၂
၅။	ရုရှား	၅၅၃၈၁၄၂	၅၁၀၇၃၂၁	၁၃၅၈၆၆
၆။	တူရကီ	၅၄၂၅၆၅၂	၅၂၉၄၂၈၅	၄၉၇၃၂
၇။	ဗြိတိန်	၄၈၀၀၉၀၇	၄၃၂၄၈၇၆	၁၂၈၁၄၀
၈။	အာဂျင်တီးနား	၄၄၇၀၃၇၄	၄၀၇၆၉၂၁	၉၄၃၀၄
၉။	အီတလီ	၄၂၅၉၉၀၉	၄၀၈၁၉၀၂	၁၂၇၅၆၆
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၄၂၄၀၉၈၂	၃၉၃၆၁၅၆	၁၀၆၅၄၄

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၂၂၀၃၁၀၈	၁၈၉၀၂၈၇	၅၈၉၉၅
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၁၄၁၈၃၃၇	၁၃၄၁၉၇၃	၂၄၇၉၇
၃။	မလေးရှား	၇၅၈၉၆၇	၆၈၈၂၆၀	၅၂၅၄
၄။	ထိုင်း	၂၆၄၈၃၄	၂၁၀၇၀၂	၂၀၈၀
၅။	မြန်မာ	၁၅၉၃၄၇	၁၃၆၉၉၂	၃၃၄၇
၆။	စင်ကာပူ	၆၂၅၈၉	၆၂၂၈	၃၆
၇။	ကမ္ဘောဒီးယား	၅၁၃၈၄	၄၄၈၅၈	၆၂၈
၈။	ဗီယက်နမ်	၁၇၃၁၂	၆၉၈၁	၈၁
၉။	လာအို	၂၁၄၄	၁၉၈၆	၃
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၂၆၁	၂၄၈	၃

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန(Call Center)မှ ပြည်သူများ သိရှိလိုသည်များကို ဖြေကြားပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာကျန်းမာရေးအသိပညာများ၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အချက်အလက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် သိရှိလိုသည်များကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ပြန်လည်ဖြေကြားနိုင်ရန်အတွက် (၂၂-၆-၂၀၂၁)ရက်နေ့ နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်-၄၊ နေပြည်တော်တွင် သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန(Call Center)အား ဖွင့်လှစ်ထားရှိလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့သိရှိလိုသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန သတင်းအချက်အလက်များ မေးမြန်းစုံစမ်းရန်ဌာန (Call Center) ရှိ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၉ နာရီအတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းရရှိပါသည် -

- (၁) ၀၆၇-၃၄၁၁၅၀၈
- (၂) ၀၆၇-၃၄၁၁၅၀၉
- (၃) ၀၆၇-၃၄၁၁၁၄၄
- (၄) ၀၉-၈၈၂၅၅၇၉၉၁
- (၅) ၀၉-၈၈၂၅၅၇၉၉၂
- (၆) ၀၉-၈၈၂၅၅၇၉၉၃

သတင်းစဉ်





အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၈၇၈၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ ဇူလိုင် ၁
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၄၈၇၈၆ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံ အတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၀၄၁၆၄၄ ဦးရှိလာပြီ ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။ အလားတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် လူနာ ၁၀၀၅ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၉၉၄၅၉ ဦးရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

သေဆုံးသူအရေအတွက် ၁၀၀၀ အောက်လျော့နည်းပြီးနောက် ၁၀၀၀ ကျော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၅၂၃၂၅၇ ဦးရှိသည်။ သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း လူနာ ၆၁၅၈၈ ဦး ရောဂါမှ ပြန်လည်သက်သာလာသည့်အတွက် ဆေးရုံများမှ ပြန်လည် ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ ပြန်လည်ကောင်းမွန် လာသူပေါင်း ၂၉၄၈၈၉၁၈ ဦးရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်

ဖနောင့်ပင် ဇူလိုင် ၁
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများ ဆက်လက် မြှင့်တက်လာသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်း များကို အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဆန်ဒက်ဟွန်ဆန်က ယနေ့ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် ဦးစားပေးသတ်မှတ်ထား သော လူဦးရေ ၁၀ သန်းအနက် ၄ သမ ၂ သန်းသည် လက်ရှိအချိန်တွင် ကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံး တစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးစီးကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားအမျိုးသားရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်သော မိန့်ခွန်း တွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဆန်ဒက်ဟွန်ဆန်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံဘာလရောက်ရှိချိန်တွင် လူဦးရေ ၁၀ သန်းကို ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေအပြည့် ထိုးနှံပေးနိုင်ရန် မိမိတို့ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ ယင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက အသက် ၁၈ နှစ်အောက်ရှိ နိုင်ငံသားများအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း အသုံးပြုလျက်ရှိသော ကာကွယ်ဆေး များကို တရုတ်နိုင်ငံမှ အဓိကပံ့ပိုးပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅၁၃၈၄ ဦးရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅၇၉၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မနီလာ ဇူလိုင် ၁
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅၇၉၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ပေါင်း ၁၄၈၃၃၇ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။ အလားတူ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၄၇၉၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ လူဦးရေသန်း ၁၁၀ ကျော်ရှိသော ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံသား ၁၄ သန်းကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးပေးပြီးဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် မက်ထရိုမနီလာဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုများ ကျဆင်းလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဗီဆာရာဒေသနှင့် တောင်ပိုင်း မန်ဒါနာအိုပြည်နယ်တို့တွင် ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုများ ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ရောဂါပိုးမွှားဆိုင်ရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး ဖြစ်သည့် အေသီယာဒီဂတ်စ်မန်းက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများအပါအဝင် ကာကွယ်ဆေး ဦးစားပေးထိုးနှံပေးရမည့်သူများအား အမြန်ဆုံးကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန် အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရ အား တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် အရေးပေါ်ကန့်သတ်ချက်များချမှတ်ရန် အင်ဒိုနီးရှားပြင်ဆင်

ဂျကာတာ ဇူလိုင် ၁
အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်မှုမြင့်မားလာသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကို တိုက်ဖျက်ရန် ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း အရေးပေါ်ကန့်သတ်ချက်များ ချမှတ်လိမ့် မည်ဖြစ်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဂျိုကို ဝီဒိုဒိုက ယနေ့ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ၂၁၀၀၀ နှင့်အထက် ရှိလာ ခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါ အရေးပေါ်ကန့်သတ် ချက်များကို ဇူလိုင် ၃ ရက်မှစ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အဆိုးဆုံးထိခိုက်လျက်ရှိသည့် ဂျာဗားပြည်နယ် မြို့တော်ဂျကာတာနှင့် ဘာလီကျွန်းတို့တွင် ချမှတ်ရန်ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်၍ ယင်းကန့်သတ်ချက်များသည် သီတင်း နှစ်ပတ်ကျော်ကြာ အကျိုးဝင်မည်ဖြစ် ကြောင်း ဝီဒိုဒိုက တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာ ဖြင့် ပြုလုပ်သော မိန့်ခွန်းတစ်ရပ်တွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ သို့သော် ဝီဒိုဒို သည်ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင်သက်တမ်းကုန်ဆုံးမည့် အဆိုပါ ကန့်သတ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍

အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းမရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကန့်သတ်ချက်များတွင် သာမန် အလုပ်လုပ်သမားများအနေဖြင့် နေအိမ်မှ အလုပ်လုပ်ရန်နှင့် ကျောင်းသားများကို အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့်သာ သင်ကြားပို့ချရန် လည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံအတွင်း နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်းကို ၁၀၀၀၀ အောက် လျှော့ချ နိုင်ရန်အလို့ငှာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကုန်တိုက်ကြီးများနှင့် ဗလီဝတ်ကျောင်းများ ကိုလည်း ပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မကြာသေးမီ သီတင်းပတ်များမှစ၍ မြို့တော် ဂျကာတာ၊ အနောက်ဂျာဗားနှင့် အလယ်ဂျာဗားပြည်နယ်တို့ရှိ ဆေးရုံများ တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးတွေ့ရှိခဲ့သည့် ကူးစက်မြန် ဒယ်လတာဗီဇပြောင်း ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူများ အပါအဝင် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ လူနာများဖြင့် ပြည့်နေခဲ့သည်။ ဆေးရုံများတွင်လူနာများပြည့်နေသည့်အတွက်

အချို့ဆေးရုံများ၏ အပြင်ဘက်တွင် တဲများ ထိုးပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာများကို ပြုစု စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂ ဒသမ ၁ သန်းကျော်ရှိပြီး ၅၈၄၉၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အစိုးရမှ ထုတ်ပြန်သည့် တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။ သို့သော် ရောဂါစစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးမှု နှေးကွေး သည့်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအမှန်တကယ် ကူးစက်ခံရသူဦးရေမှာ ထိုထက်မက ပိုမို များပြားနိုင်သည်ဟု အများက ယူဆကြသည်။ အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် လာမည့်နှစ် အစောပိုင်းတွင် နိုင်ငံလူဦးရေသန်း ၂၇၀ ခန့် ရှိသည့်အနက် လူဦးရေသန်း ၁၈၀ ကျော်ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ပေးရန် ရည်ရွယ်ထားသော်လည်း လက်ရှိ အချိန်အထိ လူဦးရေအားလုံး၏ ငါးရာခိုင်နှုန်း မျှသာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်သေး ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အေအက်ပီ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၃၅၄၃ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

မော်စကို ဇူလိုင် ၁
ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သောတစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၃၅၄၃ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံ အတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅၅၃၈၁၄၅ ဦးရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ရုရှား နိုင်ငံ ရောဂါတုံ့ပြန်ရေးစင်တာက ယနေ့ ပြောကြားသည်။ အလားတူ လွန်ခဲ့သောတစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု ကြောင့် ၆၅၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၃၅၈၈၆ ဦးရှိလာပြီဖြစ်သည်။ သို့သော် တစ်ရက်အတွင်း လူနာ ၁၆၉၂၈ ဦး ရောဂါမှ ပြန်လည်သက်သာ လာခဲ့သည့်အတွက် ဆေးရုံများမှ ပြန်လည်



ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ ၅၀၀၃၂၁ ဦးရှိပြီဖြစ်သည်။ ပြန်လည် ကောင်းမွန်လာသူပေါင်း မော်စကိုမြို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကူးစက်မှုဒဏ်ကို အဆိုးရွားဆုံး ခံစားရပြီး လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၇၅၉၇ ဦးထပ်မံ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ မြို့တော်အတွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၃၆၅၈၁၂ ဦးရှိလာပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဒယ်လတာဗီဇပြောင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုများ မြင့်တက်လျက်ရှိ သည့်အတွက် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာစည်းမျဉ်း များကို သေချာစွာလိုက်နာကြရန် မော်စကို မြို့တော်ဝန် ဆာဂျီဆိုဗျန်က ပြည်သူများ အား တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံး ရေ ၃၉၃၂၈၄၅၅ ခန့် ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ် ကြောင်း တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

<p>ကမ္ဘာတစ်ဝန်း</p> <p>ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ</p> <p>နောက်ဆုံးအခြေအနေ</p>
<p>ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ</p> <p>၁၈၃၀၉၈၀၉၄ ဦး</p>
<p>သေဆုံးသူ</p> <p>၃၉၆၅၀၄၄ ဦး</p>
<p>ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ</p> <p>၁၆၇၆၅၃၂၅၂ ဦး</p>

လက်လုပ်မိုင်းထောင်ရန်ပြုလုပ်စဉ်နှင့် လက်လုပ်ပုံးများပြုလုပ်ရာမှ ပေါက်ကွဲမှုများဖြစ်ပွား၍ သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့၌ အများပြည်သူသွားလာနေသော လမ်းမကြီးပေါ်၌ လက်လုပ်မိုင်းထောင်ရန်ပြုလုပ်စဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အမျိုးသား တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မြင်းခြံမြို့ အမှတ်(၆) ရပ်ကွက်နေ ဝင်းကျော်ကျော် (၃၅)နှစ် (ဘ) ဦးကျော်တင့်နှင့် အမျိုးသား တစ်ဦးတို့သည် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်ရှိ ပြောင်းပြာတံတားအနီး ဗိုလ်ချုပ် လမ်းမကြီးပေါ်၌ Keypad ဖုန်းဖြင့် ချိတ်ဆက် ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်မိုင်း နှစ်လုံးထောင်နေစဉ် လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံးမှ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ဝင်းကျော်ကျော်၏ ရင်ဘတ်၊ ယာ လက်ဖျံနှင့် ခြေချင်းဝတ်တို့တွင် ဒဏ်ရာများရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာ တွင် သေဆုံးသွားခဲ့သဖြင့် ၎င်းနှင့်အတူပါလာသူ အမျိုးသားမှ ဝင်းကျော် ကျော်၏ အလောင်းကို ၎င်း၏နေအိမ်တောင်ဘက်လမ်းပေါ်တွင် ချထားခဲ့ကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့သည်။



ပြုလုပ်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံး တွေ့ရှိရသဖြင့် သက်မဲ့ပြုလုပ် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။

အလားတူ ဇူလိုင် ၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် မုံရွာမြို့ စက်မှုဇုန်ရပ်ကွက်၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးရာ စက်မှုဇုန်ရပ်ကွက် စိန်ပန်းနီလမ်းပေါ်တွင် မုံရွာမြို့ မြဝတီရပ်ကွက်နေ အောင်ဇော်မျိုး(ခ) အငယ်လေး (၃၈)နှစ် (ဘ) ဦးခင်ဇော်နှင့် သလ္လာရပ်ကွက်နေ သီဟ (၂၀)နှစ် (ဘ) ဦးခင်ဇော်တို့

နှစ်ဦးကို မျက်နှာ၊ လည်ပင်း၊ ရင်ဘတ်၊ လက်မောင်းတို့တွင် ပေါက်ပြဲ ဒဏ်ရာများဖြင့် တွေ့ရှိရသဖြင့် စစ်မေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် စက်မှု ဇုန်ရပ်ကွက်၊ (၂၉)လမ်းရှိ ကိုမင်း (စိစစ်ဆဲ) ပိုင်ဆိုင်သော “မိုးကောင်းကင်” တွင်ခုံလုပ်ငန်း နေအိမ်၌ လက်လုပ်ပုံးများ ပြုလုပ်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့၍ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရရှိခဲ့

ဆက်လက်၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် စက်မှုဇုန်ရပ်ကွက် (၂၉)လမ်းရှိ ကိုမင်း၏ တွင်ခုံလုပ်ငန်းနေအိမ်သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ၎င်းအား မတွေ့ရှိရဘဲ အလုပ်ရုံအတွင်းမှ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ရာ တွင်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရရှိခဲ့ သည်။

ထိုကဲ့သို့ အများပြည်သူသွားလာလှုပ်ရှားနေသော လမ်းမကြီးပေါ် တွင် အများပြည်သူ၏ အသက်အန္တရာယ် ထိခိုက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ လက်လုပ်မိုင်းဖောက်ခွဲရန် ပြုလုပ်ရာတွင် ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးကုသနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ နှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်သူများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်

ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ လူအုပ်စုများအနေဖြင့် လက်ပစ်ပုံး၊ လက်လုပ်ပုံးနှင့် လက်လုပ်မိုင်းများ အသုံးပြုကာ အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

နိုင်ငံတော်အတွင်း ဆူပူအကြမ်း ဖက်သူလူအုပ်စုများ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် အဆောက်အအုံ များ၊ အေးချမ်းစွာနေထိုင်လိုသော ပြည်သူလူထုအချို့၏ နေအိမ်များ၊ အများပြည်သူ သွားလာလှုပ်ရှား နေသော လမ်းမကြီးများပေါ်တွင် လက်လုပ်ပုံးများ ပစ်ဖောက်ခြင်း၊ ထောင်ထားခြင်းများ ပြုလုပ်နေ ကြသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ယာဉ်စစ်ပိတ်ဆို့ဆောင်ရွက်နေစဉ် သန်လျင်မြို့မှ မောင်းနှင်လာ သည့် အဖြူရောင်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ အကြမ်းဖက်သူများ က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လက်လုပ်ပုံးတစ်လုံးဖြင့် ပစ်ပေါက် ထွက်ပြေးခဲ့သည်။

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ၈(၁၄) ရပ်ကွက်နေ ဇော်လင်းထွန်း (ခ) စွန်နီး (၃၀)နှစ် (ဘ)ဦးစိုးလွင် မောင်းနှင်ပြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်နေ ပါးပါး လေး (ခ)ရန်နကား (၄၁)နှစ် (ဘ) ဦးရန်မိဆက် လိုက်ပစ်ခင်းလား သော အဆိုပါယာဉ်အား ယာဘက် ဘေး၌ ကျည်ဒဏ်ရာ နှစ်ချက်နှင့် ယာဉ်နောက် လေကာမှန်များ ကွဲကျနေသည်ကို တွေ့ရှိ၍ ထိန်းသိမ်းကာစစ်ဆေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

တံတားအောက်၌ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွား ရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါ တံတားအောက်ရှိ ယာဉ်ထိန်းနား နေဆောင်၏ ပေါင်ပေါ်တွင် လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံးပေါက်ကွဲ ထားပြီး ပေါက် ကွဲ ထားသည့် သံပိုက်အပိုင်းအစများ၊ ဘောစေ့ များအား တွေ့ရှိရပြီး ပေါက်ကွဲမှု ကြောင့် ယာဉ်ထိန်းနားနေဆောင် တွင် ကာရံထားသည့်မှန်များ ကွဲအက်ပျက်စီးခဲ့ပြီး အနီးမှ လမ်းလျှောက်လာသူ လှိုင်သာယာ မြို့နယ် အမှတ်(၁၅) ရပ်ကွက်နေ မစာမယ်ဖုန်း (၂၅)နှစ် (ဘ) ဦးဝမ်းဒိုး၏ နဖူးတွင် ပေါက်ပြဲ

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ခြောက်လှန်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ အဆိုပါ ယာဉ်မှာ မောင်းနှင်ထွက်ပြေး သွားခဲ့သဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး ပိတ်ဆို့စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ ည ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ် တွင် သန်လျင်မြို့နယ် မြို့ဟောင်း အနောက်ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၁) သန်လျင်တံတားထိပ်သို့ သန်လျင် မြို့မှ သာကေတမြို့နယ်သို့

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ ည ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့နယ် မြို့ဟောင်း အလယ်ရပ်ကွက်၊ ရှုခင်းသာလမ်း အောင်သုခမီးပွိုင့် အနီး၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက



(ဝဲမှယာ)တရားခံ ပါးပါးလေး(ခ)ရန်နကား၊ ဇော်လင်းထွန်း(ခ) စွန်နီး

ဒဏ်ရာ တစ်ချက်ရရှိခဲ့ကြောင်း အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင် သိရသည်။ အထက်ပါ ဖြစ်စဉ်များမှ အကြမ်းဖက်မှု လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများအား ဥပဒေနှင့် သတင်းစဉ်

တပ်ကုန်းမြို့နယ် သဘာဝရေလျှော့ကွင်း၌ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

နေပြည်တော် ပြည်ထောင်စုနယ် မြေဥတ္တရခရိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရွေးကြီးကျေးရွာ သဘာဝရေလျှော့ ကွင်း၌ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲကျင်းပ ရာ နေပြည်တော်ငါးလုပ်ငန်း

ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ညိုညိုအေး (ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ဒုတိယ တိုင်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇော်လင်း မြင့် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး)၊ ဥတ္တရခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန မှူး ဦးဇော်သန်း၊ မြို့နယ်စီမံ

အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သူစိုး၊ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူး နိုင်လင်း၊ မြို့နယ်ငါးမျိုးစိုက်ထည့် ခြင်း ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွေးစု ကျေးရွာ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်လှိုင်၊ ဆည်ထိပ် ကျေးရွာ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးဆန်းဝင်းနှင့် ဒေသခံများ၊ ဝန်ထမ်းများက ရေဆင်းငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ နှစ် လက်မအရွယ် ငါးမြစ်ချင်း သားပေါက်ကောင်ရေ ၅၀၀၀၀ အား ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကျေးမာန်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့

ကျေးမာန် ဂျာနယ် ထွက်ရှိ

၁-၇-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထုတ် အတွဲ(၁၈)၊ အမှတ်(၁၃)တွင်

- ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည့် မြန်မာအမျိုးသမီးတို့၏ ဂုဏ်ရည်
- အိမ်ခြံမြေယူဆိုင်ရုံကဲ့သို့ မာတုမာတုကြွင်း ကင်းစင်စေရန်
- စပေးတွင် ဆန်နီဘာကြောင့်ဖြစ်ရသလို ဆန်နီမဖြစ်အောင် ဘယ်လိုပြုစုထိန်းသိမ်းရမလဲ
- အချိန်တိုအတွင်း ငွေပေါ်စေမည့် သန္နားသီး စိုက်ရအောင်
- ခေတ်မီဝက်မွေးမြူရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ
- ငှက်မွေးမြူရေးနှင့် အစာအာဟာရ ရောစပ်ကျေးမွေးခြင်း
- အရွံမာရေထူဝါတွင် တွေ့ရှိရသော အဆိပ်များ
- မိုးရာသီခတ်စာ ပဲတောင်ရှည် စားစရာအပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သုတေသနလင်ရွာဖြင့် ထွက်ရှိပြုဖြစ်ပါသည်။

တစ်စောင် (၂၀၀) ကျပ်

ထမြို့မြို့နယ်နယ်စပ်၌ ခြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုပညာရေး ဌာနမှ ရောင်းချ

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာန

DKY Journal

ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည် အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းပေး

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ အကြံပြုဆောင်းပါး

လူမှုစီးပွား ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက်စို့

ကဇင်သစ်
(မန်းတက္ကသိုလ်)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလလွန် စီးပွားရေးနာလန်ထူကာ ပုံမှန်အနေအထား ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ရေးနှင့် ယင်းမှတစ်ဆင့် ခေတ်နှင့်အညီ လူမှုစီးပွားနယ်ပယ် အစဉ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေစေရန် ကြိုးပမ်းကြရဦးမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံအစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လူသားတစ်ဦးချင်းစီတွင် အသီးသီးတာဝန်ရှိနေသည်ဟု မှတ်ယူကြရမည်လည်းဖြစ်ပေသည်။

ပြောင်းလဲနေသည့် ကမ္ဘာကြီးက ရပ်တန့်၍မနေဘဲ အခက်အခဲများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဖြေရှင်းသည့်နည်းလမ်းက ပိုမိုထိရောက်သည်ဟု မှတ်ချက်ပြုလိုပါသည်။ လူမှုစီးပွားဘဝပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ရန် ဘုံရည်မှန်းချက်များချမှတ်ကာ အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် လောကကောင်းကျိုး ဆောင်ရွက်ကြရမည်မှာ လွန်စွာမှ အရေးကြီးလှပေသည်။ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ကောင်းမွန်သောရလဒ်ကောင်းကို ကမ္ဘာ့သမဝါယမမိသားစုကြီးက ၂၀၂၁ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ ကျရောက်သော အချိန်ကာလတွင် ပြုံးပျော်ရန် ရုန်းထနေသော ကမ္ဘာကြီးနှင့် စိုးရိမ်မှုများကြားက ရှင်သန်နိုးကြားနေသော ကမ္ဘာ့လူသားထုကြီးတစ်ရပ်လုံးအား ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း တည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် ပုံမှန်အနေအထား ရောက်ရှိလာနိုင်အောင် မီးမောင်းထိုးပြနေသည်ဟု ထင်မှတ်မိပါသည်။

(၉၉)ကြိမ်မြောက်တိုင်ခွဲ

၁၉၉၆ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် (International Cooperative Alliance- ICA)သည် ၁၉၂၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ နှစ်စဉ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့အခမ်းအနားကို ကျင်းပဆောင်ရွက်လာခဲ့ရာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် (၉၉)ကြိမ်မြောက်တိုင်ခွဲပြီဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဗဟိုသမဝါယမအသင်းသည် ၇-၉-၁၉၉၃ တွင် ICA သို့ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ICA၏ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများတွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၄၉)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးမှ နှစ်စဉ် ဇူလိုင်လပထမပတ် စနေနေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ ICA Day အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ (ICA Day)ကို နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့ရာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် (၂၇)ကြိမ်တိုင်ခွဲပြီ ဖြစ်ပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ ကျရောက်တိုင်း ကမ္ဘာ့သမဝါယမများသို့ ICA မှဆောင်ပုဒ်များဖြင့် နှိုးဆော်တိုက်တွန်းလျက်ရှိရာ ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့အတွက် ဆောင်ပုဒ်ကို "Rebuild Better Together" "လူမှုစီးပွား ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက်စို့" ဟု ချမှတ်ပေးခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ပြည်သူ သန်း ၁၀၀၀ ကျော် ပါဝင်သည့် သမဝါယမအသင်း/အဖွဲ့ ၃၁၀ တို့က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမအဖွဲ့ချုပ်တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ရှိနေကြကာ ကောင်းမွန်မှုတပြီး ပိုမိုစည်းလုံးညီညွတ်သော စီးပွားရေးတည်ဆောက်ရာတွင် ကမ္ဘာ့သမဝါယမ အဖွဲ့အစည်းများသည် စည်းရုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါသည်။ သမဝါယမလှုပ်ရှားမှုများသည် အလွန်တရာခက်ခဲသော အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေသည့်တိုင် ရှိသမျှ စွမ်းအားဖြင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း အဖွဲ့အစည်းများကို ကဏ္ဍစုံမှ ကူညီဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပြီး ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း



များအပြင် အရေးပေါ်အခြေအနေများကို ကျော်လွှားနိုင်အောင် ထောက်ပံ့ပေးနေမှုမှာ ကမ္ဘာအဝှမ်း တည်ရှိနေပေသည်။

ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေး၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး၊ လက်လီ၊ လက်ကားရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးထားလုပ်ကိုင်နေကြသည့် ကမ္ဘာ့သမဝါယမများ၏ အောင်မြင်မှုထိပ်တန်းလမ်းကိုင်နေမှုများကို အတူယူကာ မြန်မာ့သမဝါယမအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့်လည်း ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ကြိုးစားလုပ်ကိုင်နေကြရန်နှင့် အောင်မြင်မှုများကို ရေရှည်တည်တံ့အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန် လိုအပ်နေသေးသည်ဟု ရှုမြင်မိပါသည်။ ၃၁-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့အထိ အသင်းသားပြည်သူ ၄ ဒသမ ၂ သန်းတို့က ၎င်းတို့၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် သမဝါယမအသင်း ၃၉၂၉၉ သင်းရှိပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၊ ကုန်သွယ်မှု၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါသည်။ အများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြသည့် သမဝါယမလုပ်ငန်းများဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ ကူညီလုပ်ဆောင်ပေးရန်နှင့် အခြေခံပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြရန် ICA Day ကျရောက်သည့် အချိန်အခါသမယတွင် လေးနက်စွာ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ချေးငွေများ ပံ့ပိုးပေး

၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသောပြည်သူများ နေထိုင်ကြသည့် ကျေးလက်ဒေသရှိ စိုက်ပျိုးရေး + မွေးမြူရေးလုပ်ကိုင်သူများကို ၎င်းတို့၏ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေးနှင့် ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးအတွက် အသေးစား ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို မြန်မာ့သမဝါယမအသင်းများက ချေးငွေများ ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိရာ အသင်းသားတောင်သူ ၁ ဒသမ ၇ သန်းသို့ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေကျပ် ၃၃၁ ဒသမ ၉၇၂ ဘီလီယံ ထုတ်ချေးထားခြင်း၊ အရစ်ကျ ငွေချေစနစ်ဖြင့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ အစီး ၆၄၂၃၀ ဝယ်ယူနိုင်ရေး ကျပ် ဘီလီယံ ၁၀၀ ပံ့ပိုးပေးထားခြင်း၊ မျိုးစေ့ထုတ်သမဝါယမအသင်းများ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လယ်ယာဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းနှင့် လယ်ယာမြေအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းတို့အတွက် ကျပ် ၃၂ ဒသမ ၀၆၄ ဘီလီယံ ပံ့ပိုးထုတ်ချေးထားပြီး မွေးမြူရေးကုန်ထုတ်သမဝါယမအသင်းများအနေဖြင့် ငါးကန် ၁၇၉၃ ကန်၊ အင်းလေးအင်းတွင် ငါးမျိုးစုံ မွေးမြူလျက်ရှိပြီး ကြက်၊ ဝက်၊ ဘဲ၊ ဆိတ်၊ နွားအကောင်ရေ ၁၃ သိန်းကျော်ကို မွေးမြူလုပ်ကိုင်လျက်ရှိနေကြသူများအတွက် မွေးမြူရေးချေးငွေထောက်ပံ့မှုမှာ ကျပ်

၄၁ ဒသမ ၈၅၃ ဘီလီယံ ရှိကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ငွေကြေးအရင်းအနှီး ထောက်ပံ့ပေးမှုကို သမဝါယမအသင်းများက ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြသလို တောင်သူလယ်သမားများ၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ ဈေးကွက်ရရှိနိုင်မှုကိုလည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ယူနေမိပါသည်။ အသင်းအဖွဲ့စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံပြီး စုပေါင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းဖြင့် ရောင်းသူဈေးကွက် (Bargaining Power) ရရှိစေမည် အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ တောင်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် သမဝါယမကဏ္ဍမှ အမြတ်ယူ အနှုံးမရှိ (No Profit No Loss) ဟူသည့် ကျင့်စဉ်ဖြင့် လယ်ယာထွက်ကုန်၊ မွေးမြူရေးထွက်ကုန်များကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၁ ခုတို့ရှိ မြို့နယ်အသီးသီးသို့ စားသုံးသူပြည်သူများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဖော်ပြပါဇယားအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်ဟု သိရပါသည်-

လယ်ယာထွက်ကုန်များအား သမဝါယမကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်ပေးမှုအခြေအနေ

(၁၅-၆-၂၀၂၁)

စဉ်	လယ်ယာထွက်ကုန်အမျိုးအစား	ထွက်ရှိသည့်ဒေသ	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အရေအတွက်	ဖြန့်ဖြူးသည့်		ကုန်စည်ဖြန့်ဖြူးမှုတန်ဖိုး (ကျပ်သန်း)
				မြို့နယ်	အရေအတွက် (ထုပ်/ပိဿာ/တင်း)	
၁	ဂေါ်ဖီထုပ်	ရှမ်းပြည်နယ်	၁၁	၅၆	၁၀၀၅၀၀	၁၂.၄၁
၂	ကြက်သွန်နီ	မကွေး၊မန္တလေး	၁၀	၁၃၆	၁၁၄၂၉၀	၆၂.၉၀
၃	ကြက်သွန်ဖြူ	ရှမ်းပြည်နယ်	၇	၈၂	၁၉၉၅၄	၃၃.၃၅
၄	အလူး	ရှမ်းပြည်နယ်	၉	၉၈	၃၈၀၃၉	၂၈.၉၃
၅	ငါး	တိုင်း/ပြည်နယ်(၁၀)ခု	၁၀	၈၁	၁၂၀၅၇၁.၀၅	၄၁၉.၆၃
၆	စပါး	တိုင်း/ပြည်နယ်(၈)ခု	၈	၆၁	၂၇၀၈၉၆	၁၈၁၈.၄၅၇
စုစုပေါင်း						၂၃၇၅.၆၈

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ငွေကြေးအရင်းအနှီး ထောက်ပံ့ပေးမှုကို သမဝါယမအသင်းများက ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြသလို တောင်သူလယ်သမားများ၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ ဈေးကွက်ရရှိနိုင်မှုကိုလည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ။ အသင်းအဖွဲ့စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံပြီး စုပေါင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းဖြင့် ရောင်းသူဈေးကွက် (Bargaining Power) ရရှိစေမည် အမှန်ပင်ဖြစ်။

စာပေဗိမာန်စာမူဆုရ စာအုပ်ဖြန့်ချိရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ် ပထမဆုရရှိသည့် စာရေးဆရာ သုတိဩဘာ(ဆင်ပေါင်ဝဲ) ၏ “တစ်ဆုပ်ဆန်ကျောင်း အပါအဝင် အခြားဝတ္ထုတိုများ” စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။

ယင်းစာအုပ်တွင် ဝတ္ထုတိုစုစုပေါင်း ၁၆ ပုဒ် ပါဝင်သည်။ စာရေးသူ သည် ရဟန်းတစ်ပါးဖြစ်သည့်အညီ ယနေ့ခေတ်ကျေးလက်တောရွာ များတွင် ဆင်းရဲချို့တဲ့စွာ သာသနာပြုနေကြသော ရဟန်းသံဃာတော် များ၏ အခက်အခဲ၊ ဘဝရုန်းကန်မှုနှင့် ခံစားချက်များကို ရေးသား ဖော်ညွှန်းထားသည်။ တပည့်ဒါယကာများနှင့် ဆက်ဆံရေး၊ အလှူဒါန နှင့်ပတ်သက်၍ ပကာသနဖက်တတ်သော လူ့ဘဝ၊ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်တစ်ပါးပျံလွန်လျှင် ကြုံရတတ်သော လူမသိနိုင်သည့် ဘဝများ၊ လောကီအငွေအသက်များနှင့် ကင်းကင်းနေချင်သဖြင့် ကျောင်းကိုပစ်ပြီး တောရပ်မိုးခါမှ ရွာမီးလောင်နေသည်ဟူသော သတင်းစကားကြောင့် ကျန်ခဲ့သည့်ကျောင်း၊ ကိုးကွယ်ထားသည့် ရုပ်ပွားတော်၊ အဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ပေစာထုပ်များအတွက် ပူပန်

ကြောင့်ကြရသော ရဟန်း၏အဖြစ်၊ ဘုရားသားတော်ဖြစ်နေသဖြင့် ငယ်သူငယ်ချင်း အရက်သမားကို အစွမ်းကုန်မကူညီနိုင်၍ ဝမ်းနည်း ရပုံတို့ကို ရသမြောက်စွာ ရေးသားထားသည်။ စာရေးသူ၏ လောက အမြင်သည် ခေတ်မီပြီး ထူးခြားလေးနက်သည့်အပြင် စကားပြေ ညက်ညောပြီး အရေးသွက်သည်။ အလှည်းသင့်သလို ဟာသလေးများ ပင် ထည့်သွင်းရေးသားထားသဖြင့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်၊ နှစ်လိုဖွယ် ကောင်းသည့် စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ် ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါစာအုပ်ကို ရောင်းဈေး ငွေကျပ် ၁၇၀၀ ဖြင့် အမှတ် ၅၂၉- ၅၃၁၊ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင်(ဖုန်း ၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၈)၊ အမှတ် (၀၁-၅၅)၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော်ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း ၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁)၊ ၈၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား မန္တလေးမြို့ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း ၀၂-၄၀၃၀၈၆) နှင့် အမြို့မြို့ရှိ စာပေဗိမာန် ကိုယ်စားလှယ်များထံတွင် ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် လက်ကားမှာယူလိုပါက အမှတ် ၅၂၉၅၃၁၊ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်အရောင်းဌာန (ဖုန်း ၀၁- ၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၈) သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

သမဝါယမ ဂုဏ်ဒြပ်

- ❖ သမဝါယမ... သမဝါယမ သာတူညီမျှ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ ပြည်သူ့ အကျိုး၊ ရွက်သယ်ပိုး ကိုယ်ကျိုးမျှတ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ ငွေချေး စုဆောင်း၊ လူထုအပေါင်း နည်းကောင်းလမ်းပြ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ ဖွံ့ဖြိုးစေစည်၊ ကျေးလက်ဆီမှ ညီညွတ်မျှတ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ နွမ်းပါးသူတွေ၊ လမ်းမမှားစေရ ကူညီဖေးမ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ ပြည်တွင်းပြည်ပ၊ ဝင်ငွေရအောင် စွမ်းဆောင်ပြု၊ သမဝါယမ။
 - ❖ ခေတ်အဆက်ဆက်၊ လင်းလက်ငွေကြယ် မသွေဖည်လမ်းပြ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ သမိုင်းဂုဏ်ရောင်၊ ထွန်းပြောင်တောက်ပ ကမ္ဘာ့အလယ်က၊ သမဝါယမ။
 - ❖ အတ္တ၊ ပရ၊ ကမ္မနှစ်ဖြာ ညီညာမျှတ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ စုပေါင်းစွမ်းပကား၊ တန်ဖိုးထား လေးစားပေစွ၊ သမဝါယမ။
 - ❖ တွဲလက်ညီညီ၊ ရှေ့သို့ချီ ကမ္ဘာတည်သမျှ၊ အလှူထာဝရ မြန်မာပြည်က၊ သမဝါယမ။
- မင်းခလင်(သမ/ ဦးစီး)

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း(မအူပင်)တွင် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

မအူပင် ဇူလိုင် ၁

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသား လူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်း(မအူပင်)တွင် မိုးရာသီ သစ်ပင် စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါ ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။



မာလကာ စသည့် အရိပ်ရပင်များနှင့် စားသုံး စိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အောင်မြင်မြတ်(မအူပင်) သီးပင်များ စုစုပေါင်း အပင် ၁၀၀ အား စုပေါင်း

စုပေါင်းစိုက်ပျိုး မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် နယ်စပ် ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်း(မအူပင်)မှ တာဝန်ခံ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းမင်း ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မန်ဂျန်ရှား၊ ခရေ၊ သရက်၊ ပင်လယ်ကစွီး၊ ပိတောက်၊ စိန်ပန်း၊ ဗာဒံ၊ မဟော်ဂနီ၊ ကီလို

■ စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် အသင်းအပေါ်ယုံကြည်မှုရရှိစေပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ကူညီလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေ သည်ဟု သိရပါသည်။ သို့ဆိုရာ နိုင်ငံအတွင်းရှိ အောင်မြင်လျက်ရှိသော သမဝါယမ အသင်းများ၏ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့်အညီ အကျိုးအမြတ်ကောင်းများရရှိနေသည်ကို အတုယူနိုင်ရန် အားနည်းသော အသင်းများနှင့် သမဝါယမအသင်းသို့ ဝင်ရောက်လိုသူ ပြည်သူများအနေဖြင့် Exchange Visit ပြုလုပ်ပြီး စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် အသင်းသားတစ်ဦးချင်းစီ အကျိုးခံစားနေရမှု၊ အသင်း၏ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းမှု အသင်းကဆောင်ရွက်နေ သည့် ဒေသအကျိုးပြုမှုနှင့် လူထုစည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့ကို ကိုယ်တိုင်တွေ့ထိသိမြင်ရပြီး မိမိတို့နေထိုင်ရာဒေသများတွင် နည်းစနစ်ကျပြီး ခိုင်မာအားကောင်းသော လူမှုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သမဝါယမအသင်းများ ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း တည်ဆောက်ကြရမည် အချိန်အခါကောင်းလည်း ရောက်ရှိနေပြီဟု ဆိုချင်ပါသည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုလျှင် ၂၀၂၁ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃ ရက် စနေနေ့တွင် ကျရောက် သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “Rebuild Better Together” “လူမှုစီးပွား ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက် စို့”ဟူသည့်အညီ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာအောင် ကမ္ဘာ့သမဝါယမများနှင့် တူ မြန်မာ့သမဝါယမအသင်းများအနေဖြင့် စည်းလုံးမှု အင်အား၊ ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်မှုစွမ်းအင်၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်၊ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အရှိန်အဟုန်ကောင်းတို့ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ကာ ပြည်သူ့အကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုး၊ လောကကောင်းကျိုးများကို စုပေါင်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းရင်း ဇူလိုင် ၃ ရက် စနေနေ့တွင် ကျရောက်သည့် (၉၉)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုလိုက်ရပါသည်။ ။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ရှမ်းပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ သင်တန်းကျောင်းများတွင် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုး

တောင်ကြီး ဇူလိုင် ၁ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ကွပ်ကဲမှု အောက်ရှိ ရှမ်းပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးနှင့် သင်တန်းကျောင်းများရှိ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ သင်တန်းသူ များအနေဖြင့် သစ်ပင်နှင့် သစ်တော၏ တန်ဖိုးကို နားလည်ချစ်မြတ်နိုးသည့် စိတ်ဓာတ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးရန် ရည်ရွယ် ၍ ရှမ်းပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး(တောင်ကြီး) ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်း လားရှိုး၊ နမ့်ဆန်၊ ကွမ်းလုံ၊ လောက်ကိုင်၊ တန့်ယန်း၊ ကျိုင်းတုံ၊ လွယ်မွေ၊ ပင်လုံ၊ ပင်လောင်း၊ ပင်းတယ၊ ဆိုက်ခေါင်၊ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စက်မှုလက်မှု ပညာသင်တန်းကျောင်း ကွတ်ခိုင်၊ လောက်ကိုင်နှင့် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်း



လားရှိုး၊ မူဆယ်၊ လောက်ကိုင်၊ ကျိုင်းတုံ၊ အဆိုပါ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် မိုင်းဆတ်၊ တာချီလိတ်၊ ကွန်ဟိန်း ရတနာတန်းဝင်ပင် ၄၅၀၊ နှစ်ရှည်ပင် စုစုပေါင်း သင်တန်းကျောင်း ၂၀ ၌ ယနေ့ ၃၅၀၊ အရိပ်ရလေကာပင် ၄၅၀ စုစုပေါင်း နံနက်ပိုင်းတွင် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ၁၂၅၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုယ်ပွား(တောင်ကြီး) အခမ်းအနားကို သက်ဆိုင်ရာကျောင်း ကိုယ်ပွား(တောင်ကြီး) အလိုက် ကျင်းပခဲ့သည်။ □

ထရ်မှာ နားရှိသည်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်အရပ်တွင် “တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်” နှင့် “အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီကို ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်” ဟု ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ထားသည်။

နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲအပ်နိုင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရန် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်အရ ချမှတ်ကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥပဒေကို ချိုးဖောက်သူ ခိုး၊ ဆိုး၊ လုယက်၊ လူသတ်မှုစသည့် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးကာ တရားဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆို အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးမည်။ ဥပဒေကို မချိုးဖောက်၊ လေးစားလိုက်နာသူများကို ဖမ်းဆီး တရားစွဲဆိုရန် မလိုအပ်ပေ။ ဥပဒေကို လေးစား လိုက်နာကာ ဥပဒေနှင့်အညီ နေထိုင်ကြလျှင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲပြီး ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပေမည်။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စရာရပ် များလည်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနိုင်ပေမည်။ ပြည်သူ လူထုမျှော်မှန်းသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကို ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီကို ဒီမို ကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲအပ်နိုင်ပေလိမ့်မည်။

ဆုံးမကြံဒါဒေ

ငယ်စဉ်ကာလ ပညာသင်ကျောင်းသား အရွယ်က သင်တန်းတစ်ခု တက်ရောက်ဖူးသည်။ ထိုသင်တန်းကို မြို့နယ်ပေါင်းများစွာမှ ကျောင်းသား များတက်ရောက်ကြသည်။ သင်တန်းသားများသည် မတစ်ထောင်သားဖြစ်၍ အလွှာစုံသည်။ အရောင် အသွေးစုံသည်။ စိတ်နေစိတ်ထား အမျိုးမျိုးရှိသည်။ တစ်နေ့တွင် သင်တန်းသားတစ်ဦးသည် ပစ္စည်း တစ်ခုပျောက်ဆုံးသည်။ သင်တန်းသားအားလုံးကို စစ်ဆေးရာ ထိုပစ္စည်းယူသူ မရှိချေ။ မည်သူက ယူသည်ကို မသိရပေ။ သင်တန်း၏ သဘော တရားအရ တစ်ယောက်မကောင်းလျှင် အများ အပြစ်ပေးခံရသည်။ သင်တန်းသားများထဲမှ ရိုးသားသောသင်တန်းသားများ၏ စိတ်ထဲတွင် အခဲမကျေဖြစ်ရသည်။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နှစ်သိမ့် ကြရသည်။ မကြာပါ သုံးရက်မြောက်သောနေ့တွင် သင်တန်းဆရာတစ်ဦးက ပျောက်ဆုံးသွားသော ပစ္စည်းကို ပြန်လည်ရှာဖွေတွေ့ရှိသည်။ တွေ့ရှိပုံမှာ ထူးဆန်းခြင်းမရှိပါ။ ရိုးစင်းလှသည်။ ပျောက်ဆုံး သွားသောပစ္စည်းကို ပစ္စည်းအဟောင်း အရောင်း အဝယ်ဆိုင်မှ ပြန်လည်တွေ့ရှိကာ ပစ္စည်းကိုတန်ဖိုး သင့်၍ ပြန်လည်ဝယ်ယူလာခြင်းဖြစ်သည်။ သင်တန်းဆရာက သင်တန်းသားများကို နောက်နေ့တွင် ယခုကဲ့သို့ သူတစ်ပါး၏ပစ္စည်းကို ပိုင်ရှင်၏ခွင့်ပြုချက်မရဘဲဖြစ်စေ၊ သဘောတူခြင်း မရှိဘဲဖြစ်စေ ခိုးယူခြင်းမပြုလုပ်ကြရန် ဆုံးမ ကြံဒါဒေပေးသည်။ ခိုးယူသည့်သင်တန်းသားကို ပစ္စည်းပျောက်ဆုံးပြီး နောက်ရက်တွင် သိရှိကြောင်း။ သင်တန်းသား၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ငဲ့ကွက်၍ အမည် မဖော်လိုကြောင်း။ ခိုးယူသည့်သင်တန်းသားက လည်း နောက်နေ့တွင် ယခုကဲ့သို့ ခိုးယူခြင်း

မပြုလုပ်ရန် ဆုံးမသည်။ သင်တန်းဆရာများက ထပ်မံဆုံးမသည်မှာ မကောင်းမှုဟူသည် ဆိတ်ကွယ် ရာမရှိကြောင်း၊ မကောင်းမှုပြုလုပ်သူကို သင်တန်း ဆရာများက သိရှိကြောင်း၊ ထိုသို့သိရှိရသည်မှာ ထရ် မှာ နားရှိဖြစ်ကြောင်း အကျယ်တဝင့်ရှင်းပြသည်။ သင်တန်းသားများကလည်း သင်တန်းဆရာများကို အံ့ဩသောမျက်နှာဖြင့် ကြည့်နေမိသည်။ “မကောင်း

အဖွဲ့တို့က ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် GZ လူငယ် များသည် တိုင်းရင်းသားသောင်းကျန်းသူများထံမှ လက်လုပ်ခိုင်းလုပ်နည်း၊ ထောင်နည်း၊ လက်နက် ကိုင်တွယ်ပစ်ခတ်နည်းတို့ သင်ကြားပြီး အပြန်လမ်း တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးရမိသည့် သတင်း၊ သင်တန်းတက်ရောက်ရန်သွားစဉ် ဖမ်းဆီး ရမိသည့်သတင်း စသည်များကို နေ့စဉ်ထုတ်သတင်း

ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူများကို သက်ဆိုင်ရာလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ က သတင်းလက်ဦးမှုရယူကာ ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်နေသည်။ ထိုရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူများနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံခြင်း၊ လက်ခံ အားပေးခြင်းများ မပြုလုပ်မိစေရန် အထူးသတိထားရှောင်ကြဉ် သင့်သည်။ ရာဇဝတ်ဘေး ပြေးမလွတ်ပေ။ ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်းဖြင့် ဘေးကင်းရန်ကွာ ပြည်ချမ်းသာပေလိမ့်မည်။ ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအတွက် “ထရ်မှာ နားရှိသည်” ကို အမြဲမပြတ် သတိချပ်သင့်။

မှုဟူသည် ဆိတ်ကွယ်ရာမရှိ”။ “ထရ်မှာ နားရှိသည်” ဟူသောဆုံးမစကားကို ကောင်းစွာမှတ်သားမိခဲ့သော် လည်း အဓိပ္ပာယ်ကောင်းစွာနားမလည်ခဲ့ပေ။

ရာဇဝတ်ဘေး ပြေးမလွတ်

၁၉၇၄ ခုနှစ်ခန့်က ဖြစ်ပေသည်။ ကသာမြို့ရှိ နေအိမ်တစ်အိမ် ဖောက်ထွင်းခြင်းခံရသည်။ သက်သေခံပစ္စည်းအဖြစ် မောင်ဗမာစက်တီးဝင်ရိုး တစ်ချောင်းနှင့် တစ်တောင်ခန့်ရှိ အနီ၊ အနက်အကွက် ပုဆိုးစုတ်သာ တွေ့ရှိရသည်။ ထိုဖောက်ထွင်းမှုကို နယ်ထိန်းတပ်ကြပ် ဆရာအောင်ကြည်နှင့် တပ်ကြပ် ဆရာအောင်ဒင်တို့နှစ်ဦးက ဖော်ထုတ်ပေးမည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုသည်။ နောက်နှစ်ရက်အကြာတွင် ဖောက်ထွင်းတရားခံကို ဖမ်းဆီးရမိသည်။ စာရေး သူမှာ အံ့ဩခြင်းများစွာဖြင့် နယ်ထိန်းဆရာ အောင်ကြည် (စာရေးသူ၏ အစ်ကိုဝမ်းကွဲတော်စပ် သူ)ကို မေးရာ “ညီလေးကလည်း ထရ်မှာ နားရှိတယ် ကွ” ဟု ရှင်းပြရာ ငယ်စဉ်သင်တန်းတက်ခဲ့စဉ်က သင်တန်းဆရာက “ထရ်မှာ နားရှိသည်” ဟူသော ဆုံးမကြံဒါဒေကားကို ပြန်လည်ကြားယောင်မိသည်။ ဆရာအောင်ကြည်က “ထရ်မှာ နားရှိသည်” ဆိုသည့် အကြောင်းကို နားလည်သဘောပေါက်သည်အထိ ကောင်းစွာရှင်းပြသည်။ ထို့နောက် ဆရာအောင်ကြည် က “မှတ်ထားညီလေး။ ရာဇဝတ်ဘေး ပြေးမလွတ် ဘူး” ဟုလည်း ဆုံးမကြံဒါဒေပေးသည်။

လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရေးတွင်လည်း နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နေသလောက် နိုင်ငံ တော်အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား ပျက်ပြားစေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေသူများရှိသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့်တက်ကာ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်သည့် အဆင့်များထိ ရှိလာသည်။ CRPHI NUG နှင့် PDF

စာများတွင် ဖတ်ရှုရသည်။ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး

ဆူပူအကြမ်းဖက် လုပ်ဆောင်နေသူများနှင့် NLD ပါတီဝင်၊ ထောက်ခံအားပေးသူများအနေဖြင့် အချို့မြို့ကြီးများ၌ အစိုးရ၏အုပ်ချုပ်မှုယန္တရား ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်၍ ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်း များကို စဉ်ဆက်မပြတ်လုပ်ဆောင်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသောကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတင်းလက်ဦးမှုရယူ၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး လိုအပ်သည့်လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် သတင်းများကို လည်း ဖတ်ရှုရသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် အတွင်း ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးဆောင်ရွက်ရန် လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့်အတူ အကြမ်းဖက်သူများ ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းအရ ဇွန် ၂၂ ရက် နံနက် ပိုင်းတွင် ၁၁၁ လမ်းနှင့် ၅၄ လမ်းထောင့်ရှိ နေအိမ်ကို သွားရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ အကြမ်းဖက်သူများနှင့် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက် သူများအဖွဲ့မှ သေဆုံးသူရှစ်ဦး၊ ဖမ်းဆီးရမိသူရှစ်ဦး နှင့်အတူ လက်လုပ်ခိုင်း၊ လက်ပစ်ခိုး၊ လက်နက်ငယ် တချို့ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးရမိသူများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ အဆိုပါသေဆုံးသူများတွင် KIA အဖွဲ့မှ ဗိုလ်အဆင့်ရှိသူ တူးဖိုးနှင့် ကိုရိုင်းတို့ ပါဝင် ကြောင်းသတင်း ဖတ်ရှုရသည်။

မန္တလေးမြို့အတွင်း အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရန်လင်းအောင် ခေါ် မိုးတိမ် နှင့် ဝေယံလင်း ခေါ် ထွန်းတောက်နိုင်အပါအဝင် လေးဦးကို လက်နက်ခဲယမ်း၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိသည့်သတင်းကိုလည်း ဖတ်ရှု ရသည်။

ရှေ့နေ-ဦးဝင်းကြည်(စဉ့်ကိုင်)

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သူများကို လက်နက်၊ ခဲယမ်း၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိသကဲ့သို့ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် မြစ်ကြီးနား၊ တာချီလိတ်နှင့် လှိုင်လင်မြို့တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး များ ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး များကို ယခင်ရက်များကလည်း နေရာဒေသ အသီးသီးတို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ထိုသို့ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိခြင်း၊ အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသူများကို လက်နက်ခဲယမ်း ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ဖမ်းဆီး ရမိခြင်း၊ ရာဇဝတ်ပြစ်မှုများ ကျူးလွန်သူများကို ဖမ်းဆီးရမိခြင်းတို့သည် သက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတင်း လက်ဦးမှု ရယူနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်ပေသည်။ သင်တန်းဆရာ ဆုံးမကြံဒါဒေပေးသည့် ထရ်မှာနားရှိ သောကြောင့် ဖြစ်ပေသည်။

မကောင်းမှုဟူသည် ဆိတ်ကွယ်ရာမရှိ ရှေးအခါက ဒိသာပါမောက္ခဆရာကြီးသည် တပည့်အပေါင်းကို ခေါ်ယူကာ “ထူးဆန်းသော အတတ်ပညာကို သင်ကြားပေးမည်။ တပည့် အပေါင်းတို့က မိမိတို့နေအိမ်သို့ပြန်ကာ နေအိမ်မှ ပစ္စည်းဥစ္စာတစ်စုံတစ်ရာကို မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှမသိအောင် ယူဆောင်ခဲ့ရမည်။ ပစ္စည်းဥစ္စာပါသူကို ထူးဆန်းသော အတတ်ပညာကို သင်ကြားပေးမည်။ အချိန်ကာလအားဖြင့် သုံးရက် ခွင့်ပြုမည်” ဟုပြောဆိုသည်။ တပည့်များသည် သုံးရက်အတွင်း မိမိတို့၏နေအိမ်မှ တန်ဖိုးကြီးမား သောပစ္စည်းဥစ္စာများကို ယူဆောင်လာကာ ဒိသာ ပါမောက္ခဆရာကြီးထံ အပ်နှံကြလေသည်။ ထိုအထဲ တွင် တပည့်တစ်ဦးမှာ မည်သည့်ပစ္စည်းဥစ္စာမျှ မပါသဖြင့် ဆရာကြီးက “မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ပစ္စည်းဥစ္စာ မယူဆောင်လာခဲ့ပါသနည်း။ အမောင် မိဘများနေအိမ်တွင် ပစ္စည်းဥစ္စာတစ်စုံတစ်ရာမရှိပါ လေသလော” ဟု မေးမြန်းရာ “ဆရာကြီးကမှာသည် မှာ ပစ္စည်းဥစ္စာ တစ်စုံတစ်ရာကို မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှ မသိအောင် ယူဆောင်ခဲ့ရမည်ဟု မှာကြားပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် တန်ဖိုးကြီးမားသော ပစ္စည်းဥစ္စာကို ယူဆောင်စဉ် ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင်သိရှိ ပါသည်။ မည်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမသိအောင် ယူဆောင်ခြင်းငှာ မဖြစ်နိုင်ပါသောကြောင့် ယူဆောင်ခဲ့ခြင်းမရှိပါ” ဟု တပည့်ဖြစ်သူက ဖြေကြားသည်။ ဒိသာပါမောက္ခဆရာကြီးက သာဓု သုံးကြိမ်ခေါ်ပြီး ကျန်သည့်တပည့်များကိုလည်း “မကောင်းမှုဟူသည် ဆိတ်ကွယ်ရာမရှိကြောင်း” သွန်သင်ဆုံးမလေသည်။

မကောင်းမှုဟူသည် ဆိတ်ကွယ်ရာမရှိပါ။ ထို့အတူ ရာဇဝတ်ဘေးသည်လည်း ပြေး၍မလွတ် ပါ။ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိသော ဆိတ်ကွယ်ရာ အရပ်တွင် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်ပါက ထိုရာဇဝတ်မှုသည် ပျောက်ကွယ်၍မသွားပေ။ ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူကိုယ်တိုင်ကလည်း မိမိ ကျူးလွန်ထားသည့် ပြစ်မှုအလျောက် ပူပင် သောကဖြစ်နေသည်။ စားကောင်းခြင်း မစားရ၊ အိပ်ကောင်းခြင်း စာမျက်နှာ ၁၉ သို့

သုတဝေဖြာ သီရိဂေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေးအစီအစဉ် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

သုတဝေဖြာ သီရိဂေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေးအစီအစဉ် (Family Quiz) ပွဲစဉ် (၂၁) ကို ဇူလိုင် ၂ ရက် ညနေတွင် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်(၂၁) ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ်ကို အစီအစဉ်တင်ဆက်သူ ထူးပြည့်အောင်နှင့် မိုးဂျူလိုင်တို့က တင်ဆက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး မိသားစုလေးစုဖြင့် သုံးပွဲယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ရာ ယင်းပြိုင်ပွဲများကို ဇူလိုင်(၂၊ ၃)ရက်နှင့် ၄ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ ညနေ ၆ နာရီ သတင်းအပြီးတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ဒေးဒရဲမြို့နယ်၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု လက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းဆင်း

ဒေးဒရဲ ဇူလိုင် ၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေးဒရဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိ၍ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးစေရန် ရည်ရွယ်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု လက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ဇွန် ၃၀ ရက်နံနက်ပိုင်းတွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်တံရောင်ရွှေခန်းမမြို့ရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာလှိုင်ဖုန်းမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒေးဒရဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိဦးကျော်စွာမြင့်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးသူများ မိမိတို့ တတ်မြောက်သည့်ပညာများဖြင့် အခြားသောလူငယ်များကို ပြန်လည်မျှဝေစေလိုကြောင်း ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်သည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ဇွန် ၁ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ တစ်လကြာဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာအုပ်စုလေးအုပ်စု၊ ကျေးရွာ ငါးရွာမှ သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။



ဝဿန်မိုးရာသီ တေးသီချင်းများဖျော်ဖြေပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၌ ပြသမည်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ဝဿန်မိုးရာသီ တေးသီချင်းများ ဖျော်ဖြေပွဲ၏ ပွဲစဉ်(၅)ကို ဇူလိုင် ၂ ရက် ည ၈ နာရီသတင်းအပြီးတွင် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၌ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းအစီအစဉ်ကို မြန်မာ့အသံ ခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့၏ တီးခတ်မှုနှင့်အတူ နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်များဖြစ်ကြသည့် သန်းထွန်းလေး၊ ဧညဝတီကျော်ဝင်း၊ ကိုခင်မောင်သန်း၊ ထက်မြက်စိုး၊ ကိုစန်းလွင်၊ ခိုင်ဝါ၊ ယဉ်ဝေယံထွန်း၊ ရွှေယမင်းဦး၊ ဆွေဆွေမြင့်နှင့် အိအိလှိုင်တို့က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြမည် ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ တင်ဆက်မှုကို ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကာကွယ်နိုင်ရေး ပညာပေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ညောင်လေးပင် ဇူလိုင် ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကာကွယ်ရန် မပျက်မကွက်လုပ်ဆောင်ရမည့် သတင်းစကား ၁၂ ချက်ပါ မြေစိုက်ပိုစတာစိုက်ထူခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းများတပ်ဆင်စေရန်နှင့် ဖြန့်ဝေခြင်းများကို ဇူလိုင် ၁ ရက်က ညောင်လေးပင်မြို့ မြို့မဈေးကြီး၌ ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ မြေစိုက်ပိုစတာစိုက်ထူခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွင် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏လမ်းညွှန်ချက်များဖြစ်သော အိမ်အပြင်ထွက်လျှင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း၊ မျက်နှာအကာတို့ကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ရန်၊ တစ်ဦးနှင့်

တစ်ဦး တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရန်၊ လက်ကို စက္ကန့်၂၀ကြာ မကြာခဏ စနစ်တကျဆေးကြောရန်၊ အသွားအလာ တားမြစ်ပိတ်ပင်၍ သီးသန့်ခွဲခြားနေထိုင်စေခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးရန်၊ ကိုယ်ပူခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူကျပ်ခြင်း၊အားအင်ကုန်ခန်းခြင်း၊ ရုတ်တရက်အနံ့အရသာ ပျောက်ဆုံးခြင်းလက္ခဏာများ ပေါ်ပေါက်ပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနတွင် အမြန်ဆုံးကုသမှုခံယူရန် စသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ပြည်သူများ ဖတ်ရှုလေ့လာပြီး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိလိုက်နာစေရန်အတွက် စိုက်ထူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

ဆရာကြီး ကာတွန်းမောင်စိန်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြပါသည်။ စာတည်း



စာမျက်နှာ ၁၈ မှ မအိပ်ရနှင့် စိုးရိမ်စိတ်များ ဖြစ်ပေါ်နေပေသည်။ တစ်နေ့နေ့ တစ်ချိန်ချိန်တွင် ထိုရာဇဝတ်မှုသည် လည်း ပေါ်ပေါက်ကာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူကို ဖမ်းဆီးရမိပေသည်။

စံပယ်ပန်းကိုထုပ်သော ငှက်ပျောဖက်သည် စံပယ်ပန်းရနံ့ သင်းပေမည်။ အမဲသား၊ ငါးထုပ်သော ငှက်ပျောဖက်သည် အမဲသား၊ ငါးတို့၏ အညှို့နံ့တို့ သင်းနေပေမည်။ မိမိနှင့် ပေါင်းဖော်သောသူတို့သည် ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းမရှိသူနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံနေထိုင်ပါက အပြစ်ကင်းပေမည်။ ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံနေထိုင်ပါက စုံစမ်းမေးမြန်းစစ်ဆေးခြင်းခံရပေမည်။ ကံမကောင်း အကြောင်းမညီညွတ်ပါက ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကို အတူတကွ ပူးပေါင်းကျူးလွန်သူအဖြစ် ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းခံရပေမည်။

လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများ ရှိသည်။ ထိုရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူများကို သက်ဆိုင်ရာ

လိုခြံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတင်းလက်ဦးမှု ရယူကာ ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်နေသည်။ ထိုရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူများနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံခြင်း၊ လက်ခံအားပေးခြင်းများ မပြုလုပ်မိစေရန် အထူးသတိထားရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။ ရာဇဝတ်ဘေးပြေးမလွတ်ပေ။ ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်းဖြင့် ဘေးကင်းရန်ကွာ ပြည်ချမ်းသာပေလိမ့်မည်။ ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအတွက် “ထရံမှာ နားရှိသည်” ကို အမြဲမပြတ် သတိချပ်သင့်ပေသည်။ ထရံမှာနားရှိသဖြင့် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်း ကင်းဝေးပါစေကြောင်း စေတနာကောင်းဖြင့် ရေးသားတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

(၂၉-၆-၂၀၂၁) ရက်နေ့ထုတ် ရတနာပုံသတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် ဆောင်းပါးရှင် ရှေ့နေဦးဝင်းကြည် (စဉ့်ကိုင်) ၏ “ထရံမှာနားရှိသည်” ဆောင်းပါးကို ရတနာပုံသတင်းစာ အယ်ဒီတာအဖွဲ့နှင့်ဆောင်းပါးရှင်တို့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း)



ရွှေဘိုခရိုင်အတွင်း တရားစွဲဆိုခံရသူ ၂၈ ဦး လွှတ်မြောက်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့နယ်မြေ အတွင်း ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များမှ ဖမ်းဆီး တရားစွဲဆိုထားသူများ ပြန်လည်လွှတ်ပေးခြင်း အခမ်းအနားကို ရွှေဘိုမြို့ အကျဉ်းထောင်၌ ဇူလိုင် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဆန်းက လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံ၏အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆုံးမဩဝါဒစကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီးကျော်ထွန်းက ပြန်လည်လွှတ်ပေးသင့်သူများ ပြန်လည်လွှတ်ပေး

နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှုအခြေ အနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆုံးမဩဝါဒ စကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပြန်လည်လွှတ်မြောက်ခွင့်ရရှိသူများ ကိုယ်စား ကိုကောင်းဇော်မြင့်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြန်လည်လွှတ်မြောက်ခွင့်ရရှိသူ အမျိုးသား ၂၃ ဦး၊ အမျိုးသမီး ငါးဦး စုစုပေါင်း ၂၈ ဦးကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် သက်ဆိုင်ရာ ၎င်း တို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံသို့ အပ်နှံနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရွှေဘိုအကျဉ်းဦးစီးဌာန တာဝန်ခံ ဦးသိန်းအေးထံမှ သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၂ မှ အုပ်စု(B)တွင် ဗီယက်နမ်၊ တာဂျစ်ကစ္စတန်၊ မော်လဒိုက်၊ အာဖဂန်နစ္စတန်၊ အုပ်စု (C) တွင် မြောက်ကိုရီးယား၊ စင်ကာပူ၊ အီရတ်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အုပ်စု(D) တွင် မြန်မာ၊ ယူအေအီး၊ ဂူအမ်၊ လက်ဘနွန်၊ အုပ်စု (E) တွင် တောင်ကိုရီးယား၊ ဥတောက်ကစ္စတန်၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ အုပ်စု (F)တွင် ဖိလစ်ပိုင်၊ ဟောင်ကောင်၊ နီပေါ၊ အုပ်စု (G) တွင် ဂျော်ဒန်၊ အီရန်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အုပ်စု(H) တွင် ထိုင်း၊ ပါလက်စတိုင်းနှင့် မလေးရှား အသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ ခြေစစ်ပွဲကျင်းပမည့်ပုံစံအရ မြန်မာအသင်း သည် အုပ်စုပထမပွဲအဖြစ် လက်ဘနွန်အသင်း၊ ဒုတိယပွဲအဖြစ် ဂူအမ် အသင်း၊ တတိယပွဲအဖြစ် ယူအေအီးအသင်းတို့နှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ အာရှဖလား အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်အထိ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၈ ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သည့် ဂျပန်၊ ဒုတိယရခဲ့သည့် ဩစတြေးလျနှင့် တတိယရခဲ့သည့် တရုတ်အသင်း တို့မှာ ခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်စရာမလိုဘဲ အိမ်ရှင်အိန္ဒိယအသင်းနှင့်အတူ တိုက်ရိုက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရထားသည်။

ပုသိမ်အကျဉ်းထောင်မှ တရားစွဲဆိုထားသူများကို ခံဝန်ချက်များဖြင့် လွှတ်ပေး

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့

တွင် တရားစွဲဆိုထားရှိသော အကျဉ်း ထောင် အချုပ်သား အချုပ်သူများ အား ဝန်ခံချက်ဖြင့် လွှတ်ပေးခြင်း အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ ညနေ ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်စွာလှိုင်၊ တိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးတင်ဇော်ထွန်း၊ အကျဉ်းထောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစော်စစ်အောင်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးတင်လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြန်လည်စေလွှတ်ပေးမည့် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် (၁) ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်စွာလှိုင်က အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများကို ဆုံးမဩဝါဒ ပြောကြားရာတွင် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသူများအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ကိစ္စရပ်များ အား တာဝန်ရှိသူများက ခွင့်လွှတ်



နားလည်ပေးပြီး ခံဝန်ချက်ရေးထိုးစေကာ ပြန်လည်စေလွှတ်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် အများပြည်သူ အသက်အန္တရာယ် ထိခိုက်ပျက်စီးစေသည့် ပြုလုပ်မှုများ၊ ပါဝင်ပတ်သက်မှုများ မရှိစေရေး၊ မိသားစုနှင့်အတူ အေးချမ်းစွာ နေထိုင်သွားရန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ နိုင်ငံတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ပုသိမ်အကျဉ်းထောင်မှ ကျင့် ၄၉၄ (က)အရ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) အမှု နှင့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားသော ပုသိမ်ခရိုင် အတွင်း ပုသိမ်၊ ရေကြည်၊ ကျောင်းကုန်း၊ ကန်ကြီးထောင့်၊ ငပုတောနှင့် ကျုံပျော်မြို့နယ်များမှ တရားစွဲဆိုခံထားရသူ ကျား ၆၆ ဦး၊ မ ၁၀ ဦးတို့ကို ခံဝန်ချက်များဖြင့် လွှတ်ပေးရာ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လာရောက်ကြိုဆို ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ မောင်မောင်မြင့် (iprd)

* ဆန်ချိုမှ ရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်ပံကစားသမားဆန်ချိုဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ လေးနှစ်က မန်စီးတီးအသင်းကနေ ဒေါ့မွန်အသင်းဆီကို ပေါင် ၁၀ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာမို့ ဆန်ချိုကို ရောင်းချလိုရတဲ့ ဒေါ့မွန်အသင်းရဲ့ အကျိုးအမြတ်ထဲကနေ မန်စီးတီးအသင်းက ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းရရှိမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ တောင်ပံကစားသမားဆန်ချိုဟာ ဒေါ့မွန်အသင်းနဲ့အတူ ၁၃၇ ပွဲ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့ရာမှာ သွင်းဂိုး ၅၀ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးဖန်တီးမှု ၅၇ ကြိမ်အထိ ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဆန်ချိုဟာ မေလအတွင်းက လိုက်ပီဇစ်အသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ဂျာမန်ပိုကယ်ဖလား နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲစဉ်မှာ ဒေါ့မွန်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆန်ချိုအနေနဲ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့အတူ စတင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲစဉ် ၂၀ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့ကာ သွင်းဂိုးသုံးဂိုး သွင်းယူပေးထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ကျင်းပနေတဲ့ ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲမှာတော့ အင်္ဂလန်အသင်းရဲ့ ကစားသမားစာရင်းမှာ ပါဝင်ခဲ့ပေမယ့် လက်ရှိအချိန်အထိ ပွဲထွက်ကစားခွင့်မရရှိသေးတာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်အကျဉ်းထောင်၌ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ထားသူ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၅ ဦးအား လွှတ်ပေး

ပြည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

ပြည်အကျဉ်းထောင်၌ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ-၅၀၅ က ဖြင့် ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ထားသူ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၅ ဦးအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေ ပုဒ်မ-၄၉၄ အရ အမှုမှဖြေလျှော့၍ ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းသို့ လွှတ်ပေးရာတွင် ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများ

လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအောင်နှင့်အဖွဲ့ဝင် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီး တိုးလှိုင်တို့က အဆိုပါ ၁၅ ဦးအား ဆုံးမဩဝါဒစကားပြောကြားပြီး ၎င်းတို့၏ နေရပ်အသီးသီးသို့ ပြန်လည်စေလွှတ်ပေးနိုင်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)

◆ ကျောဖုံးမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဖူဆယ်အားကစားရုံကို ပရိသတ် ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ကြည့်ရှုနိုင်ရန် တည်ဆောက်ထားပြီး ယခုလအတွင်း အပြီးသတ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဖူဆယ်ရုံတည်ဆောက်မှုမှာ ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။ MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံကို သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်း ပရဝဏ်အတွင်း တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ဘောလုံးကွင်း အထူးတန်းပွဲကြည့်စင်ပေါက် အနီးတွင် တည်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ပြည်တွင်းဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲ

အဖြစ် ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲနှင့် MFF Open Cup ပြိုင်ပွဲတို့ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ပြိုင်ပွဲအရေအတွက် တိုးမြှင့်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသလို လူငယ်ကစားသမားများ ထွက်ပေါ်လာရေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ပြိုင်ပွဲများလည်း ကျင်းပနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းဖူဆယ်ရုံသစ်ပြီးစီးသွားပါက နိုင်ငံတကာဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲများ စတင်ကျင်းပနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် အာဆီယံအဆင့်ပြိုင်ပွဲများအား အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသွားဖွယ်ရှိနေသည်။ သတင်း-ကိုညီလေး ဓာတ်ပုံ-MFF

ဧရာဝတီ ပထမ(၁၀)ရက်ပတ်အတွက် မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒ ခန့်မှန်းချက်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ အနောက်တောင်မှတ်သုံလေသည် ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနိုင်သည်။ မိုးအခြေအနေနှင့် မိုးရွာရက် မိုးရွာသွန်းမှုအခြေအနေမှာ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွာသွန်းမြေထက်ပိုနိုင်ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ဗွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ရွာသွန်းမြေအောက်လျော့နည်းနိုင်ကာ၊ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ရွာသွန်းမြေခန့် မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ဗွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ခုနစ်ရက်မှ ကိုးရက်ခန့်၊ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် သုံးရက်မှ ခြောက်ရက်ခန့် မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ မိုး/လေ

(၃၀-၆-၂၀၂၁ မှ အဆက်)

- ၄ -

ရထားခုံးကျော်တံတား ကားလမ်းမ ပေါ်တွင်လည်း စိန်ပန်းပွင့်ကြွေများဖြင့် ရဲရဲလှပုံ၍ ကျန်နေသေး၏။

ဗဟိုနိုင်ငံရေးတက္ကသိုလ်ရှေ့ကို ဖြတ် ကတည်းက စိန်ပန်းပွင့်နီများကို သတိ ထားမိသည်။ စိတ်ထဲမှာလည်း စိန်ပန်း ပွင့်နီပွင့်ချိန် တစ်ရာသီအတွင်းမှာ ပြောင်းလဲလာသော သူနှင့် နိုင်လင်းတို့၏ အနေအထားကို သက်သက်ပြန်၍ စဉ်းစားခန်းဖွင့်ကြည့်သည်။

နိုင်လင်းကတော့ သက်သက်တွေ့နေ သည်ကို ဘာမှ သတိထားမိပုံမရှိ။ ကားကိုသာ အာရုံပြုမောင်းနေ၍ ပဲခူးကို နေမပူခင်ရောက်ရန်သာ စိတ်စောနေပုံရ သည်။

သက်သက် သက်ပြင်းတစ်ချက် မသိ မသာ ခိုးချမိ၏။

ဘာပြောပြော ရင်ထဲမှာ လေးလံနေမိ တာတော့အမှန်။ အပြစ်တစ်ခုကို သိသိ သာသာ ကျူးလွန်နေမိမှန်း ကိုယ့် ဘာသာကိုယ် လည်း သိသည်။ တစ်ယောက်ယောက်က မခံချင်စိတ်ဖြင့် အနိုင်ယူနေခြင်းသာ ဖြစ်သော်လည်း ထိုအနိုင်ယူမှုအတွက် အရှုံးပေါင်း မြောက်မြားစွာရင်း၍ ရှိနေကြောင်း လည်း သိနေသည်။

“သက်သက် ပြိမ်လှချည်လား၊ ဘာ တွေ့စဉ်းစားနေလဲ”

နိုင်လင်း အသံကြားမှ နိုင်လင်းသည် ကားပေါ်တွင်သာမက သူ့အပေါ်မှာ လည်း အာရုံရှိနေကြောင်း သက်သက် သတိရသည်။ ခေါင်းကို ညင်သာစွာ ခါရင်း

“ဘာမှ မစဉ်းစားပါဘူး၊ ဒီလိုပဲ တောင်တွေး မြောက်တွေး လျှောက်တွေး နေတာပါ”

နိုင်လင်းက ရယ်သည်။

“သိပ်မတွေးနဲ့ သက်သက်၊ သိပ်တွေး ရင် စိတ်ညစ်သွားလိမ့်မယ်။ ဖြစ်လာသမျှ ကိစ္စအားလုံးကို ရဲရဲရင်ဆိုင်ပြီး ပျော်ပျော် သာနေ၊ စိတ်ထဲမှာ ချိတ်ချတုလည်း ဖြစ် မနေနဲ့။ သက်သက် စိတ်ချမ်းသာအောင် ကိုယ်အားလုံး စိတ်ပေးမယ် စိတ်ချ”

သက်သက် နိုင်လင်းကို တစ်ချက်လှမ်း ကြည့်သည်။ နိုင်လင်းမျက်နှာပေါ်မှာ ဘာအပူအပင်မှ မရှိ။ အပြုံးနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်တက်ကြွနေခြင်းက သိသိ သာသာ ပေါ်နေသည်။

သက်သက်ခေါင်းထဲတွင် အမေးတစ်ခု ပေါ်လာ၏။

“သက်သက် စိတ်ချမ်းသာအောင်

စိစဉ်ပေးမယ်ဆိုတာ ဘာကိုဆိုလိုတာလဲ ကိုနိုင်။ ခုချိန်မှာ ကိုနိုင်ဘက်က သစ္စာတွေ များများ ဖောက်ပေးမယ်လို့ ပြောနေတာ လား”

နေမပူခင် လိုရာခရီး အရောက်သွားမည် ဟု ပြောရင်းနှင့်ပင် တဖြည်းဖြည်း မြင့် တက်ပူလောင်လာသော နေရောင်ကို သတိပြုမိစေသည်။

သည်အခြေအနေအထိ သည်မျှမြန်ဆန် စွာ ပြောင်းလဲရလိမ့်မည်ဟု လုံးဝ မမျှော် လင့်ခဲ။ မမဦးကို သက်သက် ကိုယ်ချင်းစာ ၍တော့ သနားမိသည်။

သို့သော် ဤကိစ္စ၌ မမဦး အပြစ်လည်း မကင်း။ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် ကိစ္စများကို သက်သက် ပြန်မြင်ယောင် ကြားယောင် သည်။

ဘာမှ မကြာသော ကာလလေးအတွင်း ဆက်တိုက်ဖြစ်သွားခဲ့သော ကိစ္စများ ဖြစ်၏။

x x x x x

‘မလွန်ဘူးလား’ဆိုတော့ သက်သက် နှင့် နိုင်လင်းတို့ဘက်ကလည်း လွန်သည်။ ပြဿနာရှိနိုင်သည်ဟု ကြိုတင်သိခဲ့ သည့်ကြားမှ နိုင်လင်း၏ အသနားခံ စဉ်းရုံးသော စကားများကို သက်သက် နားကျခဲ့သည်။ ‘ကြင်နာတတ်တဲ့ ညီမ လှလှလေး၊ သိပ်ခင်မင် ဂရုစိုက်တတ်တဲ့ သူငယ်ချင်းမိန်းကလေး လှလှလေး တစ်ယောက်’ စသော စကားလုံးလေးများ သည် လှ၏။

သို့အတွက် သက်သက်လည်း နိုင်လင်း ၏ ကြင်နာတတ်သော ညီမလှလှလေး ဖြစ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ နိုင်လင်းကလည်း သူ့ညီမလှလှလေးကို အလွန်ဂရုစိုက်၏။

“ရော့... သက်သက်၊ သက်သက်နဲ့ လိုက်မယ့် ပစ္စည်းလေးတွေချည်း တို့ သေချာရွေးလာတာ...။ တို့ညီမတစ်ယောက် အနေနဲ့ တက္ကသိုလ်နယ်မြေမှာ လုံးဝ မျက်နှာမငယ်စေဘူး”

ကြပ်ကြပ်အိတ်တစ်အိတ်ဖြင့် စုပေါင်း ထည့်လာသော ပစ္စည်းများမို့ အမြင်အား ဖြင့် ဘာတွေမှန်းမသိရ။ စိတ်ဝင်စားစွာ ဖွင့်ကြည့်သောအခါ အားလုံးပေါင်းလျှင် ထောင်နှင့်ချီ၍ တန်ဖိုးရှိနိုင်သည့် မိန်း ကလေးသုံးပစ္စည်းများ။ အဝတ်အထည် များ။

မိတ်ကပ်ပေါင်ဒါ၊ ရေမွှေး၊ ဆံပင်ဖျန်း ကော်ရည်၊ ခေါင်းလျှော်ရည်၊ နှုတ်ခမ်း လိမ်းဆေးတောင့်၊ မျက်တောင်ခံ ဆိုးဆေး၊ အင်္ကျီပိတ်စ၊ လှေချည်စ၊ ပြည်တွင်းဖြစ် တစ်ခုမှမပါ။ တော်ရုံမိန်းကလေး အနား ပင်မသီနိုင်သော ပစ္စည်းများဟု ယေဘုယျ သတ်မှတ်နိုင်သည်။



သက်သက် အလန့်တကြားနှင့် ခေါင်းခါ သည်။

“ဟင့်အင်း ကိုနိုင်၊ သက်သက်ဒါတွေ မလိုချင်ဘူး။ သက်သက်ကို ရိုးရိုးပဲခင်ပါ။ ဒါမျိုးတွေနဲ့ မခင်ပါနဲ့။”

နိုင်လင်း ပြုံးလျက် ခေါင်းခါသည်။

“ဒါ သက်သက်ကို ပိုးဖို့ပန်းဖို့ ပေးတာ မဟုတ်ဘူး သက်သက်။ ကိုယ့်အုပ်ထိန်းမှု အောက်မှာရှိနေတဲ့ မိန်းကလေးအတွက် ကိုယ့်ဘက်က စေတနာအလျောက်တာဝန် အလျောက် ဝယ်ပေးတာ...။ သက်သက် ဘာမှ ငြင်းစရာမလိုဘူး။ ဝမ်းသာစရာပဲရှိ တယ်”

“ဟာ... ကိုနိုင်ကလည်း တစ်ခုတလေ လောက်ဆို တော်သေးတယ်။ ဒီလောက် အများကြီး မပေးပါနဲ့။ တော်ကြာ ဘေးက လူတွေ ကြားရင်လည်း တစ်မျိုးထင်နေ ပါဦးမယ်”

“ဘေးကကိစ္စက ကိုယ်တို့နဲ့မဆိုင်ပါဘူး သက်သက်ရယ်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုတာက ခြေလှုပ် လက်လှုပ်ကအစ လိုက်အပြစ်

ပြောနေတာမျိုး။ သူတို့နဲ့ လွတ်အောင် ရှောင်နေရင် လောကမှာ နေစရာကို မရှိ တော့ဘူး။ ရိုးရိုးလေးပဲပြော၊ သက်သက် ဒါတွေ မသုံးတတ်ဘူးလား”

“သုံးတာတော့ သုံးတတ်တာပေါ့”

“သုံးတတ်ရင် ယူသုံးပေါ့ သက်သက်၊ သက်သက်ဟာ သက်သက်လည်း ဝယ်သုံး သုံးရတာပဲ။ ညီအစ်ကို မောင်နှမချင်း ဝယ် ပေးရင်လည်း ဝမ်းပန်းတသာ သုံးရတာပဲ။ ကိုယ့်ကိုလည်း မိသားစုလို သဘောထား လိုက်ပေါ့။ အဲဒါဆို ဘာပြဿနာမှ မရှိ တော့ဘူး။ ကိုယ်က အဲဒီထက် အများကြီး ကို ဆင်ချင်သေးတာ...”

“အမယ်လေး... တော်ပါပြီ ကိုနိုင်ရယ်၊ အရမ်းကာရောတွေ မလုပ်ပါနဲ့။ ဒါတောင် နည်းနည်းနောနော ကုန်မယ့် ပိုက်ဆံ မဟုတ်ဘူး”

နိုင်လင်း ရယ်သည်။

“ပိုက်ဆံဘာလုပ်ရမလဲ သက်သက်၊ လောကမှာ ပိုက်ဆံထက် တန်ဖိုးကြီးတဲ့ အရာတွေ အများကြီးပါ”

သက်သက်ပစ္စည်းလေးတွေ မယူမနေရ ယူလိုက်ရသည်။ သုံးကောင်းသော ပစ္စည်း များမို့ မမျှော်လင့်ဘဲ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရောက်လာခြင်းအတွက် ဝမ်းသာတာလည်း အမှန်။ သို့သော် အကြောင်းကြောင်းကို ဆက်စပ်၍ လိပ်ပြာတော့ သိပ်မလုံချင်။ ခင်မြင့်ဆွေကိုလည်း သည်အကြောင်း လုံးဝ ပြောမပြရ။ မသိမသာပင် ထုတ်သုံး နေလိုက်၏။

x x x x x

“အပြင်သွားရအောင် သက်သက်၊ မြို့ထဲမှာ တစ်ခုခုသွားစားရင်း စကား

ပြောရတာ ကောင်းတယ်။ ဒီထဲမှာက ဟိုလူမြင် ဒီလူမြင် ဟိုပြော ဒီပြောနဲ့ အလကားနေရင်း အထင်လွဲခံရတယ်။ မမြင်ကွယ်ရာမှာဆို ဘာပြဿနာမှမရှိ ဘူး။ အေးရော...”

အပြင်လည်း ထွက်ဖူးပြီးသား၊ ကား လည်း စီးဖူးပြီးသားမို့ သူပြောသလိုပင် မမြင်ကွယ်ရာသွားနေတာက အပန်း မကြီးဘဲ အန္တရာယ်ကင်းသည်ဟု သက်သက်တွေးမိသည်။ သို့အတွက် သက်သက်အလွယ်တကူပင် ခေါင်းညိတ် ပြီး အပြင်ပါသွားသည်။

ဟုတ်တော့လည်း ဟုတ်၏။ အပြင် ထွက်ခြင်းက စိုးရိမ်ရသည့်အချိန် နှစ်ချိန် ပဲရှိသည်။ လှစ်ခနဲ အဆောင်ဝင်းပြင်ထွက် ၍ ကားပေါ်တက်ချိန်နှင့် ကားပေါ်က ပြန်ဆင်းပြီး အဆောင်ထဲဝင်ချိန်မျှသာ။ ကျန်အချိန်က အများနှင့်ရော၍ ပျောက် နေသလို သိပ်အပူအပင် မဖြစ်မိ။ နေ့စဉ် ရက်ဆက်လည်း မဟုတ်သဖြင့် သိပ် လည်း မသိသာ။

မှန်ရာဝန်ခံရလျှင် သက်သက် ထို အချိန်များတွင် နိုင်လင်း၏ အိမ်ထောင် ကိစ္စကို သတိပင်မရမိတော့။ ပျော်စရာ လေးတစ်ခုလိုပင် ဖြစ်နေမိသည်။ သည် အတွက် နောက်ပိုင်း စနေ၊ တနင်္ဂနွေ နေ့လယ် တစ်နေ့လုံး လည်နေပတ်နေရ သည်ကိုပင် စိတ်ထဲမှာ ချမ်းသာနေသည်။

ပြီးတော့ ဘာမှလည်း မဟုတ်သဖြင့် ရှင်းစရာ လင်းစရာရှိလျှင်လည်း ရဲရဲဝံ့ဝံ့ ဖြေရှင်းလိုက်ရုံသာဟု တွေးသည်။

ပထမဆုံးစပြီးပြဿနာတက်သည်က ခင်မြင့်ဆွေနှင့်။

ထိုနေ့က သက်သက် အတော်လေး ဒေါသဖြစ်ရ၏။

“သက်သက်”

စပြီးခေါ်လိုက်ကတည်းက ခင်မြင့် ဆွေ မျက်နှာသိပ်မကောင်း၊ အပြင်မှ သက်သက် ပြန်အလာကို တကူးတက စောင့်နေပုံလည်း တွေ့ရသည်။ သက်သက် အပြင်မှ ပြန်ရောက်၍ အဝတ်အစား လဲနေစဉ် ခေါ်သောအခါ သက်သက်က ခပ်ပေါ့ပေါ့ပင် ပြန်မေးလိုက်သည်။

“ဘာလဲ မမဆွေ”

“သက်သက် အခု အပြင်သွားတာ ကိုနိုင်နဲ့လား”

“ဟုတ်တယ်”

“ဘယ်သွားတာလဲ”

“မြို့ထဲပါ”

“မြို့ထဲ ဟုတ်လား၊ ဘာသွားလုပ်တာ လဲ”

“ဘာရယ်မဟုတ်ပါဘူး မဆွေ။ ဒီလိုပဲ လျှောက်သွားကြတာပါ”

သည်အထိလည်း သက်သက် ခပ်အေး အေးပင် ပြန်ဖြေနေမိသည်။ သို့သော် သည်အဖြေအဆုံး၌ ခင်မြင့်ဆွေထံမှ ဘာသံမှ ထွက်မလာတော့ဘဲ ငြိမ်သွား တော့မှ သက်သက်ရင်ထဲ ထိတ်ခနဲဖြစ်၍ ခင်မြင့်ဆွေကို အလန့်တကြား လှမ်း ကြည့်သည်။

သူ့ဘက်က ရိုးနေသော်လည်း ခင်မြင့် ဆွေ ကြားလျှင် ဆန်းနေမည်ဆိုသည့် ကိစ္စကိုလည်း အခုမှ သတိရသည်။ ထို အချိန်မှာပင် ခင်မြင့်ဆွေထံက ဒေါသသံ တစ်ခု ပေါ်ထွက်လာ၏။

စာမျက်နှာ ၂၂ သို့

ပြဿနာရှိနိုင်သည်ဟု ကြိုတင်သိခဲ့သည့်ကြားမှ နိုင်လင်း၏ အသနားခံ စဉ်းရုံးသောစကားများကို သက်သက် နားကျခဲ့သည်။ ‘ကြင်နာတတ်တဲ့ ညီမလှလှလေး၊ သိပ်ခင်မင် ဂရုစိုက်တတ်တဲ့ သူငယ်ချင်းမိန်းကလေးလှလှလေး တစ်ယောက်’ စသော စကားလုံးလေးများသည် လှ၏။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများ အကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး



MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ ပုံစံကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဖူဆယ်အားကစားရုံတည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပြည်တွင်းပြိုင်ပွဲများ တိုးမြှင့်ကျင်းပနိုင်မည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဖူဆယ်အားကစားရုံ တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပြည်တွင်းပြိုင်ပွဲများ တိုးမြှင့်ကျင်းပနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ပြည်တွင်းဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲများကို

ပြီးခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်ကတည်းက ကျင်းပခဲ့သော်လည်း ရန်ကုန်မြို့တွင် ဖူဆယ်အားကစားရုံမရှိသောကြောင့် ပြိုင်ပွဲများ စဉ်ဆက်မပြတ်ကျင်းပနိုင်ရန် အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။ ထို့ကြောင့် ဖူဆယ်အားကစားရုံတည်ဆောက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ရာ ဖီဖာ၏ ပံ့ပိုးမှုလည်းရသဖြင့်

စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဥပဒေဘောင်ပြင်ပမှာ နေထိုင်မယ်ဆိုရင် ဘေးရန်များမယ်

စာမျက်နှာ » ၁၂

လူမှုစီးပွားပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက်စို့

စာမျက်နှာ » ၁၆

ထရံမှာ နားရှိသည်

စာမျက်နှာ » ၁၈

“ပန်တိုလူလေးနှင့် သူဇာ” ဇာတ်ကားဖြင့် ပထမဆုံး အကယ်ဒမီဆု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည့် ဂန္ထဝင်အနုပညာရှင်မင်းသားကြီး ဦးညွန့်ဝင်း ကွယ်လွန်

စာမျက်နှာ » ၂၂

၂၀၂၂ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ မြန်မာအသင်း အုပ်စုပထမပွဲအဖြစ် လက်ဘနွန်နှင့် စတင်ကစားရမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁

၂၀၂၂ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်းသည် အုပ်စုပထမပွဲအဖြစ် လက်ဘနွန် အသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စုရှစ်ခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် လေးသင်းပါဝင်သော အုပ်စု(D)တွင် ကျရောက်နေသည်။ အာရှဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ်သည် ယင်းခြေစစ်ပွဲများကို စက်တင်ဘာတွင် ကျင်းပရန် စီစဉ် ထားသော်လည်း ရက်သတ်မှတ်ရခြင်းမရှိသေးဘဲ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ အပေါ်မူတည်၍ ပြုလုပ်ဖွယ်ရှိနေသည်။ ခြေစစ်ပွဲတွင် စုစုပေါင်း ၂၈ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေပြီး အုပ်စုတစ်ခုစီမှ ထိပ်ဆုံးရှစ်သင်းမှာ ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။ မဲခွဲမှုအရ အုပ်စု(A)တွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ ဘာရိန်း၊ တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ လာအို၊ စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ဆန်ချိုအား ပေါင် ၇၃ သန်းဖြင့်ခေါ်ယူရန် မန်ယူအသင်း သဘောတူညီမှုရရှိ

ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်မန်ယူအသင်းဟာ ဂျာမန်ဘွန်ဒင်လီဂါကလပ် ဒေါ့မ့်အသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူးဆန်ချိုကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၇၃ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူဖို့အတွက် စည်းမျဉ်းအရ သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ် အင်္ဂလန်လူငယ်ကစားသမားဆန်ချိုဟာ လက်ရှိအချိန်မှာ ကျန်းမာ ရေးဆေးစစ်မှုတွေ မလုပ်ရသေးပေမယ့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီထားပြီးဖြစ်တာကြောင့် မန်ယူအသင်းနဲ့ ငါးနှစ် သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုသွားဖို့ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်ပံကစားသမားဆန်ချိုဟာ မန်ယူအသင်းနဲ့စာချုပ်ချုပ်ဆို ခဲ့မယ်ဆိုပါက ဆန်ချိုဟာ မန်ယူအသင်းရဲ့ ဒုတိယမြောက်ဈေးအကြီး ဆုံး အင်္ဂလန်ကစားသမားဖြစ်လာမှာဖြစ်ပြီး နောက်တန်းကစားသမား မာကွီးယားဟာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က လက်စတာစီးတီးအသင်းကနေ မန်ယူအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင်သန်း ၈၀ နဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာကြောင့် မန်ယူအသင်းမှာ ဈေးအကြီးဆုံးအင်္ဂလန်ကစားသမားအဖြစ် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ သို့ *

